
Savinjske novice št. 49, 4. december 2015 1



  

Oglasi

Savinjske novice št. 49, 4. december 20152



  

Tretja stran

Iz vsebine:
Tema tedna:    
Sprejeta redefinicija minimalne plače  ............  4

Bolezen modrikastega jezika: 
Potrjena primera v Sloveniji, vsak sum na
bolezen je treba prijaviti veterini  .......................  5

Upravna enota Mozirje: 
Načelnici Mileni Cigale 
zaupan še en mandat  .........................................  5

Občinski svet Nazarje: 
Barbara Šoster Rutar bo vodila 
Muzej Vrbovec tudi naslednjih pet let  .............  5

Občina Mozirje: 
V predlogu proračuna 
bolj malo investicij, saj sredstev ni  ..................  8

Železnina Luče prodana:
Kmetijska zadruga Šaleška dolina 
poslej tudi v Lučah  ................................................  9

Managerjeva lestvica 
najbogatejših:
Na 15. mestu 
direktor KLS Ljubno Mirko Strašek  .................  10

Galerija Mozirje:
Projekt Ex tempore Mozirski gaj 
stopil v tretje desetletje .......................................  14

Stalni zunanji sodelavci (razvrščeni po abecednem vrstnem redu): Franjo Atelšek, Marijan Denša, Tatiana Golob, Benjamin Kanjir, 
Marija Lebar, Roman Mežnar, Jože Miklavc, Igor Pečnik, Darinka Presečnik, Franjo Pukart, Barbara Rozoničnik, Ciril M. Sem, Štefi Sem, 
Marija Šukalo, Slavica Tesovnik, Primož Vajdl, Aleksander Videčnik. Grafično oblikovanje: Uroš Kotnik. 

Rokopise, objave, razpise in oglase je potrebno dostaviti v uredništvo najkasneje osem dni pred izidom tekoče številke. Na podlagi Za-
kona o davku na dodano vrednost sodi časopis Savinjske novice med proizvode, za katere se obračunava davek na dodano vrednost po 
stopnji 9,5%. Objavljenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržujemo si pravico krajšanja besedil. Pisem bralcev in oglasov ne lek-
toriramo. Izključno pisne odpovedi sprejemamo za naslednje dvomesečje.

ISSN 0351-8140, leto XLVII, št. 49, 4. december 2015. Izha-
ja vsak petek. Ustanovitelj:  Skupščina občine Mozirje. Izdajatelj: 
Savinjske novice, d.o.o. Nazarje, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje. 
Glavni in odgovorni urednik: mag. Franci Kotnik. Izvršni urednik: 
Igor Solar. Naslov uredništva: Savinjske novice, Savinjska cesta 4, 
3331 Nazarje. Telefon: 03/83-90-790, telefon in faks: 03/83-90-
791. E-pošta: urednistvo@savinjske.com. Internet: http://www.sa-
vinjske.com. Cena za izvod: 1.60 EUR, za naročnike: 1.44 EUR. Tisk: 
Grafika Gracer, Lava 7b, Celje. Naklada: 2.500 izvodov. Vodja marketinga: Helena Kotnik, trzenje@savinjske.com

Savinjske novice št. 49, 4. december 2015 3

Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

»Minimalci« na boljšem, toda 
socialni sporazum je mrtev

Državni zbor je prejšnji teden soglasno izgla-
soval spremembo definicije minimalne plače, s 
katero so iz nje izločeni dodatki za nočno, ne-
deljsko in praznično delo. Po mnenju predlaga-
teljev zakonske spremembe iz Zveze svobod-
nih sindikatov Slovenije je bil za prejemnike mi-
nimalne plače to zgodovinski dan, saj je bila s 
sprejemom novele po dvajsetih letih odpravlje-
na neenaka obravnava delavcev, ki opravljajo 
svoje delo v neugodnem delovnem času.

Sedaj je uveljavljeno načelo, da mora biti tu-
di delavcem, prejemnikom minimalne plače, pri-
znan in izplačan dodatek za nočno, nedeljsko 
in praznično delo, ki se poleg nadurnega dela 
doda na bruto minimalno plačo. Z uveljavitvijo 
omenjene spremembe se je Slovenija približala 
ureditvi tega področja v smislu stališč Evropske-
ga sodišča, ki se je v preteklosti že večkrat opre-
delilo, da mora minimalna plača predstavlja-
ti plačilo za redno delo, dodatki pa morajo biti 
izvzeti in dodani nanjo.

Podobno meni tudi ministrica za delo, druži-
no, socialne zadeve in enake možnosti Anja Ko-
pač Mrak, ki obžaluje, da predlog sprememb 
ni bil sprejet v dogovoru s socialnimi partner-
ji. Predstavniki delodajalcev so, ogorčeni zara-
di enostranske poteze politike in sindikatov, na-
mreč eden za drugim izstopili iz socialnega spo-
razuma.

Gospodarska zbornica Slovenije je names-
to redefinicije minimalne plače predlagala ce-

lovito davčno reformo s ciljem razbremenitve 
stroška dela, kar bi pomenilo nižje dajatve na 
plače zaposlenih tudi pri minimalni plači in po-
sledično omogočilo višje neto plače. Razliko bi 
država zapolnila z istočasno izvedbo struktur-
nih reform, ki bi zagotovile bolj optimalno jav-
no porabo.

Razočaranje gospodarstvenikov je še toliko 
večje, ker je predsednik vlade dr. Miro Cerar pred 
nedavnim izjavil, da je treba ob pravičnejši ure-
ditvi minimalne plače hkrati razbremeniti delo-
dajalce, podobno pa je na oktobrskem Vrhu slo-
venskega gospodarstva na Brdu pri Kranju ude-
ležencem razlagal tudi minister za gospodarski 
razvoj in tehnologijo Zdravko Počivalšek.

Poteze v praksi v ničemer ne sledijo izjavam 
predstavnikov vlade, pač pa se dogaja prav 
obratno: poleg že sprejete redefinicije minimal-
ne plače je bilo najavljeno znižanje olajšav za 
raziskave in razvoj ter investicije in premalo 
učinkovita sprememba nagrajevanja zaposle-
nih, kar je pri gospodarskih asociacijah spodbu-
dilo pravi revolt. Vlada je sporni predlog nato si-
cer umaknila, toda tudi takšne neusklajene po-
teze destabilizirajo poslovno okolje in hkrati zni-
žujejo zaupanje potencialnih vlagateljev.

(TG)
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Zbiranje podpisov podpor za spremembo definicije minimalne plače letos 
septembra v Velenju. (Fotodokumentacija SKEI)

SPREJETA REDEFINICIJA MINIMALNE PLAČE 

Boljše plače ali več brezposelnih?
V zadnjem novembrskem tednu so poslanci soglasno izgla-

sovali spremembo definicije minimalne plače. Iz nje se tako iz-
ločajo dodatki za nočno, nedeljsko in praznično delo, s tem naj 
bi se Slovenija delno približala ureditvi minimalnih plač v pre-
ostalih državah Evropske unije. Pri Zvezi svobodnih sindikatov 
Slovenije (ZSSS) so z odločitvijo poslancev zelo zadovoljni, de-
lodajalci pa nasprotno opozarjajo, da lahko ta odločitev ogrozi 
številna delovna mesta.

IZ MINIMALNE PLAČE IZLOČENI 
DODATKI ZA DELO POD 
NEUGODNIMI POGOJI

Predlog o redefiniciji minimalne 
plače je v parlamentarno proced-
uro s podpisi volivcev vložilo se-
dem reprezentativnih sindikalnih 
central. Vlada ga je sprejela kljub 
nasprotovanju delodajalcev. Po 
novem bo delavcem, ki prejemajo 
minimalno plačo, priznan in izpla-
čan dodatek za nočno, nedeljsko 
in praznično delo, ki se bo dodal 
na bruto minimalno plačo. 

Pri ZSSS menijo, da je to za pre-
jemnike minimalne plače pomem-
ben dosežek, saj s sprejemom no-
vele po dveh desetletjih odpravlja 
neenako obravnava delavcev, ki 
opravljajo svoje delo v neugod-
nem delovnem času. Z redefinici-
jo plače so zadovoljni tudi na mi-
nistrstvu za delo, družino, social-
ne zadeve in enake možnosti, saj 
sedanja minimalna plača v osno-
vo vključuje tudi dodatke za delo 
v posebnih pogojih, česar v ostalih 
evropskih državah, razen na Hrva-
škem, ne poznajo.

DVIG PLAČE LAHKO USODEN ZA 
ŠTEVILNA DELOVNA MESTA 

Tako s strani Združenja deloda-
jalcev obrti in podjetnikov Slovenije 
kot iz Gospodarske zbornice Slove-
nije (GZS) na odločitev vlade priha-
ja veliko ogorčenih odzivov. V GZS 
so prepričani, da takšne odločitve 
temeljijo na političnih argumentih 
in postavljajo gospodarstvo v še 
težji položaj, kot je bilo že doslej. 
Pri tem poudarjajo, da so vlado že 
vseskozi opozarjali, da je dvig bru-
to minimalne plače lahko usoden 
za številna delovna mesta v dolo-
čenih panogah, a vlade očitno to 
ne zanima. 

V združenju so zaradi nespo-
štovanja vlade socialnega spora-

zuma za obdobje 2015-2016 za-
skrbljeni. Generalni sekretar zdru-
ženja Igor Antauer meni, da je re-
definicija »nesistemska, parcialna 
in všečna poteza«, pri tem delavci 
ne bodo imeli velike koristi pri neto 
plači, proračun pa precejšnje. 

V GZS so namesto redefinicije 
pripravili alternativo v obliki davč-
ne reforme, ki bi z nižjimi dajatva-
mi na plače zaposlenih, tudi tistih 
z minimalno plačo, omogočile viš-
je neto plače.

DELODAJALCI ŽE IZSTOPAJO IZ 
SOCIALNEGA SPORAZUMA

Zaradi spremembe zakona o mi-
nimalni plači so delodajalska zdru-
ženja že nekaj časa »grozila« z 
izstopom iz socialnega sporazuma 
2015-2016, ki so ga po dveh mese-
cih pogajanj podpisali februarja le-
tos. To so ta ponedeljek uresničila 
tri delodajalska združenja – Zdru-
ženje delodajalcev Slovenije, Trgo-
vinska zbornica Slovenije in Zdru-
ženje delodajalcev obrti in podjetni-
kov Slovenije. Na ministrstvu za de-
lo takšno odločitev obžalujejo, v sin-
dikatih pa so prepričani, da deloda-
jalci svojega izstopa ne morejo ute-
meljiti s prepričljivimi razlogi. 

V torek pa je prišla v javnost vest, 

da se je za izstop soglasno odlo-
čil tudi upravni odbor Obrtno-pod-
jetniške zbornice Slovenije. Spre-
memba definicije minimalne pla-
če je bila po njihovem le kaplja čez 
rob, v zbornici pravijo, da od spo-
razuma odstopajo predvsem zara-
di splošnega neupoštevanja vseh 
njihovih predlogov in zahtev vlade.

STALIŠČE VODSTVA BSH HIŠNI 
APARATI D.O.O. NAZARJE GLEDE 

REDEFINICIJE PLAČE:
»V podjetju BSH Hišni aparati 

d.o.o. Nazarje smo zakonske spre-
membe pričakovali, zato smo že 
pred časom naredili ustrezne si-
mulacije. Plačni sistem v podjetju 
glede na zahtevnost in uspešnost 
poslovanja že sedaj zagotavlja 
izplačila plač nad minimalno pla-

čo. Zakonske spremembe na tem 
področju za naše podjetje ne pred-
stavljajo bistvenih sprememb. 

Glede na to, da zaposleni delajo 
v različnih pogojih dela, minimalna 
plača pa je za vse enaka, je po na-
šem mnenju odločitev, da se naredi-
jo razlike glede pogojev dela pravilna, 
vendar bi morala biti rešitev v smislu 
zmanjšanja davkov in prispevkov. To 
bo nujno potrebno, če hočemo oh-
raniti delovna mesta z nizko doda-
no vrednostjo, kjer je konkurenca ta 
trenutek najhujša. Minimalna plača v 
Sloveniji znaša kar 52 odstotkov pov-
prečne plače vseh zaposlenih, kar je 
v primerjavi z ostalimi evropskimi dr-
žavami – še posebej pa z državami, 
ki so po BDP na prebivalca primerlji-
ve s Slovenijo – izredno visoko raz-
merje. Izvzemanje določenih dodat-
kov iz minimalne plače bo to razmer-
je še poslabšalo, saj se bo povišala 
cena dela, s čimer bo poslabšana tu-
di konkurenčnost slovenskih podjetij, 
še posebej izvoznikov, v primerjavi s 
podjetji v drugih državah.

Že dlje časa opozarjamo na pro-
blem visoke obremenitve plač in 
drugih prejemkov v Sloveniji, pri če-
mer ne mislimo le na najnižje pla-
če, ampak tudi plače strokovnja-
kov, ki so ključnega pomena za ra-
zvoj podjetja. Za znižanje obreme-
nitev plač na vseh nivojih si bomo 
tudi v bodoče aktivno prizadevali.«

Tatiana Golob

TOP 10 IZOBRAŽEVALNI MANAGEMENT ZA LETO 2015

BSH Hišni aparati Nazarje 
med desetimi najboljšimi 

izobraževalci
Na Bledu je nedavno potekala 

konferenca Izobraževalni manage-
ment 2015, ki sta jo pripravila Pla-
net GV in Inštitut Sofos. Ob tej pri-
ložnosti so razglasili deset najbolj-
ših izobraževalcev v slovenskem 
prostoru. Gre za podjetja in tudi 
za organizacije javnega značaja, 
ki sistematično vlagajo v izobraže-
vanje in usposabljanje svojih zapo-
slenih. Med najboljših deset so se 
uvrstili BSH Hišni aparati iz Nazarij.

»Rezultati v celoti dokazujejo, da 

je naložba v izobraževanje najbolj-
ša garancija za uspešno poslova-
nje, saj so se med TOP 10 izobra-
ževalcev uvrstila podjetja, ki beleži-
jo rast prihodkov,« so zapisali orga-
nizatorji dogodka.

Najboljših 10 je skupaj opravi-
lo 1.143.191 ur izobraževanja in 
usposabljanja, kar je na ravni lan-
skega leta, v povprečju je bil vsak 
zaposleni deležen 48,3 ure uspo-
sabljanja oziroma izobraževanja.

Marija Lebar
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BOLEZEN MODRIKASTEGA JEZIKA

Potrjena primera v Sloveniji, vsak sum na bolezen je 
treba prijaviti veterini

Bolezen modrikastega jezika najbolj prizadene ovce. (Foto: MŠ)

Uprava Republike Slovenija 
za varno hrano, veterinarstvo in 
varstvo rastlin je izdala delno od-
ločbo v zvezi s preprečevanjem in 
zatiranjem bolezni modrikastega 
jezika tudi za Savinjsko regijo. 25. 
novembra so potrdili prisotnost vi-
rusa pri dveh kravah v severovzho-
dni Sloveniji v bližini avstrijske me-
je, in določil serotip virusa. Gre za 
serotip 4, ki je že od lani prisoten 
v regiji. Določili so tudi območje z 
omejitvami.

BOLEZEN NI NEVARNA ZA LJUDI
Na območju z omejitvami, v ka-

terem je tudi vseh sedem zgornje-
savinjskih občin, so imetnikom 
drobnice, govedi in prostoživečih 
prežvekovalcev v oborah prepove-
dani vsi premiki dovzetnih živali, ra-
zen premikov dovzetnih živali za ta-

kojšen zakol. Premik živali je dovo-
ljen le z očiščenim in dezinficira-
nim prevoznim sredstvom. 

Bolezen modrikastega jezika je 
bolezen živali, za katero so dovzet-

ni vsi prežvekovalci, vključno z ov-
cami, kozami, govedom, jelenjadjo 
in srnjadjo. Čeprav bolezen najbolj 
prizadene ovce, je govedo glavni 
rezervoar virusa med sesalci in je 
zelo pomembno za epidemiologijo 
bolezni. Bolezen ni nevarna za ko-
nje in prašiče, prav tako ni nevarna 
za človeka.

Za bolezen je značilna povišana 
telesna temperatura živali, slabo po-
čutje, apatičnost, temu sledijo razje-
de v ustni sluznici ter na roževini. Naj-

bolj tipičen znak bolezni je modrika-
vost jezika. Bolezen modrikastega je-
zika povzroča virus, ki se po naravni 
poti ne prenaša neposredno z živa-
li na žival, ampak virus med živalmi 
prenašajo krvosese mušice. 

POZORNOST PRI NAKUPU ŽIVALI 
NI ODVEČ 

Uprava rejce in trgovce z živimi 
govedi in drobnico opozarja, naj bo-
do pozorni na možno prisotnost kli-
ničnih znakov pri živalih, predvsem 
novo nabavljenih, da je treba vsak 
sum, da se je pojavila bolezen mod-
rikastega jezika, takoj javiti najbližji 
veterinarski organizaciji. Pri nakupu 
živih goved in drobnice naj bodo še 
posebej pozorni na izvor živali. Na 
območju z omejitvami in s tega ob-
močja se morajo premiki živali izva-
jati v skladu s pravilnikom o ukrepih 
za ugotavljanje, preprečevanje in 
zatiranje bolezni modrikastega jezi-
ka. Živali s tega območja lahko gre-
do v zakol, če ne kažejo znakov bo-
lezni in so jih razkužili. Ukrepi na ob-
močju ostanejo v veljavi vsaj dve leti 
po zadnjem pojavu bolezni.

ŠMS

OBČINSKI SVET NAZARJE

Imenovali direktorico 
Muzeja Vrbovec za 
naslednjih pet let

Barbara Šoster Rutar bo vodila 
Muzej Vrbovec tudi naslednjih pet 

let. (Foto: ML) 

Komisija za mandatna vpraša-
nja, volitve in imenovanja občine 
Nazarje je oktobra objavila javni 
razpis in izvedla postopek za ime-
novanje direktorja Javnega za-
voda Muzej Vrbovec, muzej goz-
darstva in lesarstva, za naslednje 
mandatno obdobje. Predlog komi-
sije je na novembrski seji obravna-
val nazarski občinski svet, ki je po-
dal soglasje k imenovanju Barba-
re Šoster Rutar za direktorico mu-
zeja za dobo pet let, torej za man-
datno obdobje od 1. maja 2016 do 
30. aprila 2021.

Dosedanji direktorici mandat 
poteče konec aprila prihodnje le-
to. Skladno s sklepom o ustano-
vitvi javnega zavoda je omenjena 
komisija v postopku izbire kandi-
datov za imenovanje direktorja jav-
nega zavoda predhodno pridobi-
la pozitivno mnenje Sveta zavoda 
Muzej Vrbovec. Ker so bili s tem iz-
polnjeni vsi pogoji za imenovanje, 
je komisija občinskemu svetu pre-

dlagala, da za direktorico tudi za 
naslednje petletno obdobje imenu-
je Barbaro Šoster Rutar, ki je bila na 
položaju direktorice že do zdaj. Iz-
polnjuje tudi vse razpisane pogoje, 
ima opravljen strokovni izpit iz mu-
zejske dejavnosti in pridobljen na-
ziv kustos. Občinski svet je s pre-
dlogom soglašal in sklep sprejel 
soglasno. 

Marija Lebar

UPRAVNA ENOTA MOZIRJE

Načelnici Mileni Cigale 
zaupan še en mandat 

Načelnica UE Mozirje Milena Cigale 
je nastopila svoj drugi petletni 

mandat. (Foto: ML)

S 1. decembrom letos je do-
sedanja načelnica Upravne eno-
te Mozirje Milena Cigale nastopila 
svoj drugi petletni mandat na tem 
položaju. Odločbo ministra za jav-
no upravo Borisa Koprivnikarja je 
prejela v teh dneh, javni razpis za 
zasedbo delovnega mesta pa je 
bil razpisan že prej, saj gre za jav-
ni razpis, na katerega se lahko pri-
javijo osebe, ki ustrezajo razpisnim 
pogojem.

Vse kandidatke ali kandidati mo-
rajo v pisni obliki predložiti svoje vi-
denje delovanja upravne enote. Te-
ga morajo zagovarjati pred tričlan-
sko komisijo. Ta ima za kandidate 
pripravljena še dodatna vprašanja. 

Kako Milena Cigale gleda na 
svojo prehojeno pot in kaj meni o 

delovanju mozirske upravne enote 
in javne uprave nasploh, bomo ob-
javili v eni naslednjih številk Savinj-
skih novic.

Marija Lebar
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Politika

Savinjske novice 
in referendum 

V skladu z obstoječo zakonodajo objavljamo 
pravila, na podlagi katerih bodo Savinjske novi-
ce spremljale referendumsko kampanjo, s kate-
rimi bo zagotovljena enakopravnost političnih 
strank in drugih organizatorjev kampanje za re-
ferendum, ki bo v nedeljo, 20. decembra 2015.

To načelo bomo upoštevali pri spremljanju 
predreferendumskih aktivnosti, o katerih bomo 
poročali z vestmi, poročili in članki. Savinjske no-
vice v času pred referendumi ne bodo namenile 
posebnega prostora za predstavitev stališč po-
litičnih strank in drugih organizacij ter posame-
znikov, bo pa vsem naštetim dosegljiv oglasni 
prostor po veljavnem ceniku oglaševanja.

V času do referenduma Savinjske novice izi-
dejo trikrat: 4., 11. in 18. decembra 2015. Vsem 
organizatorjem referendumske kampanje, ki bo-
do za omenjene številke pravočasno dostavili 
gradivo za objavo, bodo zagotovljeni enaki po-
goji. Propagandna sporočila bomo objavili iz-
ključno z navedbo naročnika, njihov obseg v po-
samezni številki pa bo odvisen od števila in ob-
sega naročil.

Strankarskih razglasov, pozivov, javnih izjav, 
stališč in drugih uradnih dokumentov ne bomo 
objavljali, razen v obliki plačanih oglasov. Pri 
morebitni objavi si pridružujemo pravico krajša-
nja, povzemanja ter redakcijske obdelave. Prav 
tako bomo v času pred referendumskim dne-
vom selektivni pri objavljanju prispevkov v rub-
riki Pisma bralcev, saj želimo preprečiti izrablja-
nje te rubrike za interese posameznih organiza-
cij in posameznikov.

Glavni in odgovorni urednik Franci Kotnik

OBČINSKI ODBOR SDS LUČE

Na čelu odbora naslednja štiri leta 
ponovno Niko Bezovnik

Čeprav Niko Bezovnik spremlja lokalno politiko, 
ga trenutno bolj zanima državna. 

(Foto: Marija Šukalo)

Letošnje leto je bilo v Občinskem odboru SDS 
Luče volilno. Na volilni konferenci so člani pred 
časom izvolili predsednika in ostale organe od-
bora. Dosedanji predsednik Niko Bezovnik je bil 
s soglasno podporo potrjen še za nadaljnja šti-
ri leta. Ob tem je predstavil štiriletno delo odbora 
stranke. Ta je bil aktiven tako na področju lokal-
ne kot državne politike. Tudi v prihodnje bo od-
bor spremljal aktualne razmere na občinskem 
in državnem nivoju ter se zavzemal za jasna sta-
lišča in jih zagovarjal. 

Bezovnik se je dotaknil večne polemike v Lu-
čah – protipoplavnih ukrepov. »Zame, kot tudi za 
odbor SDS Luče, je razprava o protipoplavnih 
ukrepih in obvoznici končana. Lučani so namreč 
svoje mnenje jasno izrazili na referendumu in je 
ta tematika danes kot izpeta pesem. Žalosti me, 
da se Lučane kljub jasno izraženi volji še vedno 

utruja z neresnicami, ki jim ne verjamejo niti pi-
sci. Zato je naloga odbora, da na državnem ni-
voju apelira na pristojne o čimprejšnjem dokon-
čanju projekta,« je bil kritičen Bezovnik.

Marija Šukalo

POSLANSKI VEČER SDS V GALERIJI MOZIRJE

Zelo kritično o aktualnih političnih razmerah 

Član upravnega odbora Nove 24TV dr. Božo Predalič (levo), podpredsednica SDS in poslanka Jelka 
Godec (druga z leve), poslanec dr. Vinko Gorenak so v pogovoru s poslanko SDS Nado Brinovšek 

spregovorili o aktualnih političnih razmerah v Sloveniji. (Foto: Marija Šukalo)

V Galeriji Mozirje je bil v ponedeljek, 23. no-
vembra, poslanski večer Slovenske demokrat-
ske stranke. Pripravili so ga zgornjesavinjski 
občinski odbori stranke. Sodelovali so pod-
predsednica SDS in poslanka Jelka Godec, 
poslanec dr. Vinko Gorenak in član upravne-
ga odbora Nove 24TV dr. Božo Predalič. Pogo-
vor z gosti je vodila domačinka, poslanka Na-
da Brinovšek.

V druženju s številnimi obiskovalci so se go-
vorci dotaknili aktualnih političnih razmer. Tako 
je bilo moč slišati stališča o referendumu o no-
veli Zakona o zakonski zvezi in družinskih raz-
merjih, begunski krizi in ustanovitvi strankarske 
televizijske hiše. 

Godčeva je orisala nekatere določbe zako-
na, ki naj bi se spremenile, v stranki pa tem 
spremembam nasprotujejo. Gorenak je bil kriti-

čen glede begunske in varnostne krize v drža-
vi. Prepričan je, da bi bilo potrebno zavrniti šte-
vilne ekonomske migrante in dovoliti prehod 
le beguncem. Predstavil je predlog o prepove-
di nošenja burke. Prepričan je, da bi tujci mo-
rali upoštevati norme in navade okolja, v kate-
rem živijo.

Dr. Božo Predalič je udeležence srečanja poz-
val, da finančno podprejo ustanovitev strankar-
ske televizijske hiše. Mnenje stranke je namreč, 
da so mediji zelo pristranski pri poročanju. V ko-
likor bi imeli svoj medij, bi ta poročal o dogodkih 
v taki luči, kot se ti zgodijo. 

Marija Šukalo
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ZAVOD ZA ZAPOSLOVANJE SLOVENIJE

Prvi izziv 2015 za zaposlitev 
skoraj tri tisoč mladih 

brezposelnih
Na spletni strani Zavoda za zaposlovanje Slo-

venije je objavljeno povabilo Prvi izziv 2015. Po-
vabilo je namenjeno zaposlovalcem oziroma 
delodajalcem iz celotne Slovenije, da omogoči-
jo zaposlovanje brezposelnih mladih iz vzhod-
ne kohezijske regije. Za njihovo zaposlitev bodo 
delodajalci lahko prejeli subvencijo 7.250 evrov. 
Povabilo je odprto do porabe sredstev, najdlje 
pa do 30. junija 2016.

Sedanja evropska finančna perspektiva do le-
ta 2020 prinaša nekatere novosti pri izvajanju 
programov zaposlovanja v Sloveniji. Med njimi 
je delitev sredstev na vzhodno in zahodno Slo-
venijo (kohezijsko regijo). Delitev je povezana 
z naslovom stalnega prebivališča brezposel-

nih, ne pa s sedežem delodajalca, pri katerem 
se brezposelni lahko zaposlijo s pomočjo sub-
vencije.

To pomeni, da je javno povabilo Prvi izziv 
2015 namenjeno spodbujanju zaposlovanja 
mladih brezposelnih s stalnim prebivališčem v 
vzhodni Sloveniji, nanj pa se lahko prijavijo de-
lodajalci iz vse Slovenije. Lahko so pravne ali fi-
zične osebe. 

Program financirata Republika Slovenija in 
Evropska unija iz Pobude za zaposlovanje mla-
dih in Evropskega socialnega sklada. Za sub-
vencionirane zaposlitve je na voljo skupaj 20,7 
milijona evrov.

Marija Lebar

DONACIJA PODJETJA KLS Z LJUBNEGA OB SAVINJI

Z nakupom ultrazvočnega aparata obogatili 
Zgornjesavinjski zdravstveni dom v Nazarjah

Direktor podjetja KLS Mirko Strašek (drugi z desne) je v družbi hčerk Barbare (prva z leve) in Nataše 
(prva z desne) zaposlene v Zgornjesavinjskem zdravstvenem domu Nazarje ponovno razveselil z 

donacijo, ultrazvočni aparat sta prevzela Darja Es in Bojan Leskovšek. (Foto: ŠMS)

Od srede, 25. novembra, je Javni zavod Zgor-
njesavinjski zdravstveni dom Nazarje bogatejši 
za ultrazvočni aparat, ki ga je doniralo ljubensko 
podjetje KLS. Ultrazvočni aparat bo najprej na-
menjen nujnim pregledom v sklopu nujne medi-
cinske pomoči. V prihodnjem letu bo zavod pri-
javil programe, ki zajemajo ultrazvočne pregle-
de in jih bo izvajal v odobrenem obsegu s stra-
ni zdravstvene zavarovalnice. Po besedah vodje 
nujne medicinske pomoči Bojana Leskovška se 
ni bati, da bi primanjkovalo zdravnikov, ki bodo 
opravljali preglede. 

REDNO IZKAZUJEJO
DRUŽBENO ODGOVORNOST 

V podjetju KLS so se tudi v tem letu odloči-
li, da svojo družbeno odgovornost pokažejo 
z donacijo nazarskemu zavodu in tako pripo-
morejo k boljši zdravstveni oskrbi vseh prebi-
valcev Zgornje Savinjske doline. Vodstvo za-
voda in direktor podjetja Mirko Strašek so hit-
ro našli skupno točko, to je ultrazvočni apa-
rat, pomembna oprema, ki naj ne bi manjka-
la nobeni enoti nujne medicinske pomoči. Ve-
čina zdravstvenih domov v Sloveniji tak apa-

rat že ima, nazarski zavod pa je bil eden red-
kih brez njega.

Kot je ob predaji aparata povedal Mirko Stra-
šek, so zavodu v preteklih letih že donirali finanč-
na sredstva in opremo za vozilo, ki prevaža bol-
nike na dializo. Letos so po dogovoru z zavo-
dom nakup ultrazvoka opravili kar sami, saj je 
tako vse potekalo hitreje in ceneje. Zavod bi na-
mreč moral opraviti javni razpis, čakati, da se 
zaključi, ga ponoviti ob eventualnih pritožbah 
neizbranih ponudnikov in se ne bi mogel poga-
jati o ceni, medtem ko je nakup preko podjetja 
KLS stekel hitreje. Tako so ga lahko že letos pre-
dali namenu. 

Vrednost aparata znaša krepkih štirideset ti-
sočakov, z njim bo mogoče pregledovati ožilje, 
trebušno votlino, poškodbe mišic in invazivne-
ga tkiva. Ultrazvok je mogoče nadgraditi za pre-
gled srca in kot je bilo slišati, so v KLS-u v prihod-
nje pripravljeni pomagati tudi pri tej posodobitvi.

PRIDOBITEV NAMENJENA VSEM PREBIVALCEM
Zahvalo podjetju KLS in družini Strašek, ki ima 

vedno posluh za pomoč, je izrazila direktorica 
zavoda Darja Es. S to donacijo so bogatejši za 
del opreme, ki je obvezni del nujne medicinske 
pomoči, če želi zdravstveni dom pridobiti sta-
tus satelitskega urgentnega centra. Po odobrit-
vi programov bo še dodatno služil vsem prebi-
valcem za opravljanje pregledov, na katere mo-
rajo sedaj hoditi drugam. Trenutno bo ultrazvoč-
ne preglede opravljal zdravnik Bojan Leskovšek, 
ostali zdravniki so zelo naklonjeni temu, da op-
ravijo ustrezno izobraževanje na tem področju.

Prisotne je pozdravil tudi župan nazarske ob-
čine Matej Pečovnik, ki je povzel trud občin za 
gradnjo prizidka k nazarski zdravstveni postaji. 
Dejal je, da imajo občine veliko odgovornost, da 
poskrbijo za zdravstveno infrastrukturo, zato je 
vsaka donacija v opremo in s tem večjo kako-
vost dela zdravnikov dobrodošla. Pečovnik je v 
imenu županov izrazil zadovoljstvo nad družbe-
no odgovornostjo ljubenskega podjetja KLS, ki 
res vedno prisluhne potrebam zavoda in s tem 
pomaga vsem prebivalcem doline.

Mirko Strašek je dodal, da je vesel, da z dona-
cijami pomagajo zavodu in vsem uporabnikom 
njihovih storitev v Zgornji Savinjski dolini. Želi si, 
da bi njihovemu zgledu sledila tudi druga podje-
tja, saj je potreb v zavodu še veliko. 

V ambulanti zdravnika Bojana Leskovška, 
kjer so postavili nov aparat, je bilo ob prevzemu 
prijetno vzdušje, poleg Mirka Straška in njegovih 
hčerk Barbare in Nataše, so se dogodka udeleži-
li župani zgornjesavinjskih občin, direktor tovar-
ne BSH Hišni aparati Nazarje Matija Petrin in šte-
vilni zaposleni v zavodu.

ŠMS
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KMETIJSKA ZADRUGA ŠALEŠKA DOLINA 

Poslovanje na zgornjesavinjskem območju želijo še 
okrepiti

Kmetje so postavljali vprašanja v zvezi z odkupom mleka in tudi glede 
ostale zadružne dejavnosti. (Foto: Marija Lebar)

Direktor Ivan Drev (levo) in predsednik Bogdan Kuhar sta predstavila 
dejavnosti, ki jih šaleška kmetijska zadruga ponuja zgornjesavinjskim 

kmetom. (Foto: Marija Lebar)

V četrtek, 26. novembra, je v do-
mu kulture v Nazarjah potekal se-
stanek, na katerega je vodstvo 
Kmetijske zadruge Šaleška dolina 
povabilo zgornjesavinjske kmetice 
in kmete. Na srečanju je zadruga 
predstavila svoje programe in stori-
tve, ki jih ponuja, kmetje pa so pos-
tavili kar nekaj vprašanj tako v zve-
zi z odkupom mleka kot tudi glede 
ostale zadružne dejavnosti.

Predsednik upravnega odbora 
Bogdan Kuhar je dejal, da je na-
men srečanja, »da se pogovorimo 
o skupni poti, katere končni cilj je 
postati skupaj z vami močna za-
druga. Kmetom na zgornjesavinj-

skem koncu želimo postati kvalite-
ten servis.«

Direktor Ivan Drev je izpostavil 
nekatere dejavnosti, ki jih želi za-
druga izvajati za tukajšnje stranke. 
Da bodo lahko zainteresirani Zgor-
njesavinjčani prišli do kakovostnih 
in verodostojnih informacij, so v 
zadrugi zaposlili novo svetovalko, 
na katero se lahko vsakdo obrne z 
vprašanji. 

V zadrugi dajejo velik pome-
ni preskrbi z repromaterialom. Da 
bi tega lahko dostavljali takoj, ko 
je naročen, so kupili manjši tovor-
njak, s katerim bodo pripeljali naro-
čeno na dom še isti dan. Za krm-

OBČINA MOZIRJE

V predlogu proračuna bolj malo investicij, saj 
sredstev ni

Mozirski svetniki so na seji 24. no-
vembra v prvem branju potrdili pro-
račun za leto 2016. Občinska upra-
va se je pred pripravo proračuna 
sestala z vsemi večjimi proračun-
skimi porabniki in društvi ter se z nji-
mi uskladila glede njihovih potreb, 
je povedal župan Ivan Suhoveršnik. 
Pripravljen proračun so nato obrav-
navali vsi odbori, ki so postavili šte-
vilna vprašanja in na večino dobili 
odgovore, s katerimi so bili zadovolj-
ni. Glede na predvidene prihodke in 
dogovore z večjimi porabniki so na-
to planirali odhodke.

Prihodki v prihodnjem letu naj bi 
bili predvidoma v višini 3,4 milijona 

evrov. Glavni vir prihodkov ostajata 
dohodnina in glavarina. Šestdeset 
odstotkov odhodkov bo namenje-
nih za večje proračunske uporabni-
ke, za investicije ne bo ostalo veliko, 
razpisov pa trenutno tudi ni odprtih, 
je povedal župan Suhoveršnik. 

V planu je kot velik odhodek 
ureditev čistilne naprave v Mozir-
ju. Planiran odhodek je 900 tisoč 
evrov, investicija pa je nujna. Pro-
stovoljno gasilsko društvo Mozirje 
bo v naslednjih treh letih letno pre-
jelo po 50 tisoč evrov za novo cis-
terno. Na cestnem področju bo v 
prihodnjem letu prednost dobil šti-
rikilometrski odsek ceste na Lepo 

Njivo. Občina bo ponovno vložila 
sredstva za dokapitalizacijo Golt.

Predsednica nadzornega od-
bora občine Milena Benetek je po-
vedala, da naj bi društvo Pust Mo-
zirski glede na druga društva do-
bilo sredstva z razpisa, občina naj 
bi plačala tudi najem šotora za 
pustovanje, kar je za društvo še do-
daten prihodek s strani občine. Be-
netkova je opozorila, da predlogi 
nadzornega odbora glede prora-
čuna niso bili upoštevani. 

Član odbora za proračun mag. 
Peter Goltnik je svetnikom predsta-
vil podatke o tem, kako občina iz-
vršuje sklep o zmanjševanju dol-

ga. V letošnjem letu se dolg ne bo 
zmanjšal v višini, kolikor se je plani-
ralo. Glede na podatke za prvih de-
set mesecev naj bi v tem letu dolg 
zmanjšali za dobrih 70 odstotkov 
od planiranega, planirano letno 
poplačilo je bilo pol milijona evrov. 
Še manjše zmanjšanje dolga je 
Goltnik napovedal za prihodnje le-
to, zato je občinski upravi priporo-
čil, naj računa na to v proračunu. 
Goltnik je županu postavil vpraša-
nje, ali bodo zavodi in društva do 
konca leta prejeli sredstva, ki jim 
pripadajo. Župan je odgovoril pri-
trdilno.

ŠMS

na žita, ki jih prodajajo, zahtevajo 
od svojega dobavitelja analize o 
neoporečnosti, kar zagotavlja, da 
v mleku ni nezaželenih ostankov.

V Evropi se pojavlja ponudba ta-
ko imenovanega senenega mleka. 
To je mleko molznic, ki niso krmlje-
ne s silažno krmo in se v sezoni pa-
sejo, sicer pa se jih krmi s senom. 
Potrošniki povprašujejo po takem 
mleku, ki ima višjo ceno. V zadrugi 
trenutno poizvedujejo glede mož-
nosti odkupa in plasiranja take-
ga mleka. Nekateri prisotni pride-
lovalci so se zanimali za to mož-
nost. Sicer pa so z dobavljeno kr-
mo – tudi koruzo – zadovoljni, so 
povedali, prav tako s cenami in 

plačili za odkupljeno mleko.
Med drugim je Drev izposta-

vil možnost finančnega inženirin-
ga, torej svetovanja, ki ga ponuja 
zadruga. Omenil je apnenje pride-
lovalnih površin, ki ga izvajajo kot 
storitev. Ponujajo različne strojne 
storitve, servis in prodajo kmetijske 
mehanizacije, pri čemer imajo tudi 
sistem »staro za novo«.

Prisotni so omenili prodajne ce-
ne, ki niso najnižje. Drev je na to od-
govoril: »Najcenejši ne bomo naj-
brž nikoli, ker ne prodajamo slabe 
kakovosti. Pri večjih nakupih pa se 
je mogoče dogovoriti tudi za neka-
tere ugodnosti.« 

Marija Lebar
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ŽELEZNINA LUČE PRODANA NA DRAŽBI 

Kmetijska zadruga 
Šaleška dolina poslej 

tudi v Lučah
V ponedeljek, 30. novembra, je v 

Celju potekala dražba nekaterih ne-
premičnin Zgornjesavinjske kmetij-
ske zadruge Mozirje (ZKZ) v steča-
ju. Na dražbi je bil objekt Železnine v 
Lučah in notranja oprema ter skladi-
ščni prostori s pripadajočim zemlji-
ščem. K nakupu se je prijavilo več 
dražiteljev, Železnino pa je izdražila 
Kmetijska zadruga Šaleška dolina.

Trgovina z železnino in repro-

materialom je bila zgrajena v letu 
2012. Po stečaju ZKZ v lanskem le-
tu je že nekaj časa zaprta. Direk-
tor Kmetijske zadruge Šaleška do-
lina Ivan Drev pravi, da morajo se-
daj počakati na odločbo sodišča o 
lastništvu, nato bodo začeli z ureja-
njem prodajalne v Lučah. Računa-
jo, da bi trgovino lahko odprli v za-
četku februarja. 

Marija Lebar

POKRPANA REGIONALNA CESTA LETUŠ-NOVA ŠTIFTA 

Pri VOC si prizadevajo 
storiti kar največ za pičlo 

odmerjena sredstva

Čeprav uporabnike cest razveseli vsakih sto metrov obnovljene ceste, v 
Zgornji Savinjski dolini kliče cestarje še mnogo kilometrov dotrajanih 

prometnic. (Foto: Jože Miklavc)

Vzdrževalci cest iz VOC Celje, 
ki v Zgornji Savinjski dolini vzdr-
žujejo regionalne ceste, so po-
zno jeseni preplastili dober kilo-
meter uničenega asfaltnega ces-
tišča od Letuša do Radmirja in No-
ve Štifte. Kot je povedal vodja eno-
te področnega vzdrževanja cest 
Miran Irner, se njihovi sodelavci 
vedno zelo veselijo, če so na vo-
ljo sredstva, ki jih namenja drža-
va za vzdrževanje regionalne ce-
stne mreže ter da pridejo čim prej 
v plan obnove. 

Odstranili so dober kilometer 
stare asfaltne prevleke in cestne 
odseke preplastili z novim estri-
hom: 270 m na odseku Šentrupert-
-Soteska, 205 m Soteska-Mozirje, 
330 m Radmirje-Črnivec in 200 
m na območju Okonine in Homa. 
Približno 140 tisoč evrov so grad-
beni delavci dobili iz sredstev re-
dnega vzdrževanja. S takšnimi po-
segi bodo nadaljevali tudi v prihod-
nje, saj za večje investicije denarja 
ni dovolj.

Jože Miklavc

NEKATERE OBČINE V DILEMI GLEDE DOKAPITALIZACIJE DRUŽBE GOLTE

Država naj zadeve okoli žičničarstva uredi na 
sistemski ravni

Vladimir Malenkovič (v sredini) in Drago Potočnik (drugi z desne) sta 
predstavila program dokapitalizacije turističnega centra Golte. (Foto: ML)

Na nedavni seji Sveta županov 
savinjsko-šaleškega območja so 
med drugim obravnavali težak po-
ložaj družbe Golte. Ta je bila od ju-
lija dalje v procesu poenostavlje-
ne prisilne poravnave, ki je zaklju-
čena. Smučarska sezona po bese-
dah predsednikov nadzornega od-
bora in skupščine Golte d. o. o.  ni 
vprašljiva, želijo pa preveriti interes 
lastnikov, zlasti občin za dokapitali-
zacijo Zimsko letnega turističnega 
centra Golte.

Na sodišče je bil podan predlog 
za prisilno poravnavo, za katere-
ga je potrebno dobiti soglasje up-
nikov in lastnikov. Banke so prip-
ravljene na dezinvestiranje, vendar 
želijo zagotovilo, da bodo tudi la-

li različno. Na šaleški strani se na-
gibajo k dokapitalizaciji. Šoštanjski 
župan Darko Menih je povedal, da 
so predvideli sredstva za dokapita-
lizacijo v letu 2015, nimajo pa te-
ga v letu 2016. Ivan Suhoveršnik je 
dejal, da ima Občina Mozirje pred-
videno postavko v proračunu za 
2016, vendar pričakujejo od turi-
stičnega centra korektna nakazila 
turistične takse.

Nekateri župani so zamisel o do-
kapitalizaciji zavrnili. Spomnili so, 
da so na Golteh vedno poslovali na 
robu in jih je bilo potrebno na tak 
ali drugačen način reševati. Nazar-
ski župan Matej Pečovnik je dejal, 
da se mu ne zdi prav, da bi obči-
ne reševale nastalo finančno situ-
acijo. Solčavska županja Katarina 
Prelesnik se je vprašala, kako tako 
potezo zagovarjati pred občani, če 
ni denarja niti za delovanje manj-
ših smučišč po občinah. Župan 
občine Luče Ciril Rosc je dejal, da 
ni vprašanje, ali naj Golte delujejo, 
pač pa je vprašanje kako in kdo naj 
prepriča državo, da bo pristopila k 
sistemski rešitvi.

Temu mnenju so se pridružili os-
tali prisotni in se zavzeli za to, da se 
na državo pošlje pobuda, da zade-
ve okoli žičničarstva uredi na sis-
temski ravni, saj nikjer po Sloveni-
ji smučišča (še) ne obratujejo po-
zitivno.

Marija Lebar

be Golte. Da gre na tokratni seji le 
za predstavitev programa dokapi-
talizacije in ne za dokončen dogo-
vor, je še dodal, saj se bo o tej vse-
bini odločalo na skupščini družbe 
Golte. Informacija pa je potrebna v 
tem času zaradi bank in občin, ki 
pripravljajo proračune za prihod-
nje leto.

Deset tukajšnjih občin naj bi v 
dokapitalizaciji sodelovalo z okoli 
150 tisoč evri, sta predstavila pred-
log Malenkovič in predsednik nad-
zornega odbora Golte Drago Po-
točnik (PV Invest). Končni razrez 
še ni pripravljen, je pa odvisen od 
lastninskega deleža posamezne 
občine. Ob tem bodo za izboljša-
nje delovanja družbe izvedli tudi še 
nekatere ukrepe racionalizacije.

Župani so se na predlog odzva-

stniki »opravili svojo domačo nalo-
go«, kot je dejal dr. Vladimir Malen-
kovič, predsednik skupščine druž-
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OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

Župan bo sprejemal 
pripombe na predlog 

proračuna 2016
Predlog proračuna občine Reči-

ca ob Savinji za prihodnje leto pred-
videva nekaj več kot dva milijona 
evrov na prihodkovni in okoli milijon 
osemsto tisoč evrov na odhodkovni 
strani. Zadolževanja ne predvideva-
jo. To so osnovni podatki, s katerimi 
je župan seznanil občinski svet na 
seji v četrtek, 19. novembra.

Pri pripravi predloga so računali, 
da bodo iz naslova glavarine – do-
hodnine v letu 2016 od države pre-
jeli malo čez 1,262.000 evrov, kar 
je največja postavka na dohodkovni 
strani. Največji znesek pri odhodkih 
predstavljajo poleg tekočih odhod-
kov investicijski odhodki, ki jih je za 
28 odstotkov oziroma skoraj 508 ti-
soč evrov. Investicijske odhodke bo-
do namenili za novogradnje, rekon-
strukcije in adaptacije, investicijsko 
vzdrževanje in potrebno projektno 
dokumentacijo. 

K temu gre prišteti še dva od-
stotka oziroma nekaj čez 31 ti-
soč evrov, ki gredo kot investicij-
ski transferi vrtcu, šoli in gasilskim 
društvom za nakup investicijske 

opreme ali osnovnih sredstev.
V razpravi so svetniki izpostavi-

li postavko za plačo vodje mreže v 
Medgen borzi in menili, da bi se dalo 
aktivnosti izvajati tudi z zaposlenim z 
nižjim nazivom od sedaj zahtevane-
ga in posledično z nižjimi stroški. Iz-
postavili so tudi možnost, o kateri je 
bilo govora že na eni od prejšnjih sej, 
da bi vodenje prevzelo katero od ob-
stoječih društev ali prostovoljci. 

Prisotni so menili tudi, da bi bi-
lo potrebno v načrt razvojnih pro-
gramov, ki je del proračunske do-
kumentacije in opredeljuje načrto-
vane investicije za več let vnaprej, 
vnesti še več cestnih odsekov, ki še 
niso urejeni ali asfaltirani in so pot-
rebni obnove.

Na koncu so sprejeli sklep, da 
gre predlog proračuna za pri-
hodnje leto v javno objavo in pet-
najstdnevno obravnavo. V tem ča-
su bodo proračun podrobneje pre-
učila pristojna telesa občinskega 
sveta, pisne predloge bodo lahko 
podali tudi zainteresirani občani. 

Marija Lebar

MANAGERJEVA LESTVICA NAJBOGATEJŠIH

Na 15. mestu direktor 
KLS Ljubno Mirko Strašek

Revija Manager je zadnjih se-
dem let objavljala lestvico sto, od 
letos sto petdeset najbogatejših 
Slovencev. Na seznamu se zad-
nja leta pojavljajo tudi Zgornjesa-
vinjčani. Na 15. mestu lestvice je 
direktor ljubenskega podjetja KLS, 
katerega premoženje ocenjujejo 
na 57 milijonov evrov. 

Strašek pa ni le uspešen direk-
tor, znan je tudi kot človek, katere-

mu dobrodelnost ni tuja, saj podje-
tje KLS vsako leto donira sredstva 
raznim ustanovam. Ravno v teh 
dneh je Zgornjesavinjskemu zdra-
vstvenemu domu Nazarje podari-
lo ultrazvočni aparat. Podjetje je le-
tos v veliki meri sofinanciralo grad-
njo radmirskega gasilskega doma, 
znano je tudi kot sponzor športnim 
klubom in posameznikom.

PJ

GRAWE ZAVAROVALNICA V ŠALEŠKI IN ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Z inovacijami se želijo približati novim 
zavarovancem

Odprtje poslovalnice Grawe zavarovalnice v sklopu kompleksa tehničnih 
pregledov AM Miklavc v Nizki.

Predsednik uprave mag. Božo 
Emeršič je zaželel, da se načrti 

njihovega vodstva čim prej 
uresničijo v korist zavarovancev in 

sodelavcev. 

V petek, 27. novembra, je Grawe 
zavarovalnica v Velenju in Nizki v 
objektih AM Miklavc tehnični pre-
gledi pripravila presenečenje. Od-
prla je dve pisarni, kjer bodo njiho-
vi zaposleni izvajali vse vrste zava-
rovanj in s tem okrepili svojo zavaro-
valniško dejavnost v Saša regiji. Kot 
je povedala vodja marketinga mag. 
Vera Kocbek, so z željo po večji pri-
sotnosti v tem delu Slovenije, opre-
mili najete prostore, kjer bodo ime-
li tako zaposleni kot bodoči zavaro-
vanci dobre pogoje za delo in posre-
dovanje zavarovalniških produktov. 

Ob otvoritvi pisarn so se zbra-
li sodelavci, vodstvo Grawe zava-
rovalnice in gostje ter ob krajših 
slovesnostih prostore predali na-
menu. Novi pisarni se nahajata v 
objektih tehničnih pregledov v Čr-
novi pri Velenju ter v bazi tehničnih 
pregledov v Nizki. S tem je Grawe 
zavarovalnica odslej navzoča kar 
na 17 lokacijah po Sloveniji. Na 
obeh lokacijah bo možno skleni-
ti vsa zavarovanja, ki jih potrebuje-
jo občani kot fizične osebe. Torej ži-
vljenjsko in nezgodno zavarovanje 
ter premoženjska zavarovanja (av-
tomobili in zgradbe). 

Na področju vseh vrst zavaro-
vanj je ta zavarovalnica po njiho-
vem mnenju zelo konkurenčna. 
Letos so vpeljali inovacije na po-
dročju avtomobilskega zavarova-
nja kot posebnosti, novost na trgu 
kasko zavarovanja, ugodnosti za 
mlade voznike, družinski popust in 

razširjeno kritje pri asistenci. 
»Do sedaj je bila Grawe zava-

rovalnica v Šaleški in Zgornji Sa-
vinjski dolini le delno prisotna. Ker 
menimo, da ljudje na tem podro-
čju potrebujejo dobra zavarova-
nja, smo omogočili večji neposre-
dni stik z našimi in še novimi zava-
rovanci. S podjetjem AM Miklavc 
tehnični pregledi v Velenju in Niz-
ki smo se odločili za sodelovanje v 
večstransko korist. Načrti za to po-
dročje so veliki in verjamemo, da 
jih bomo že kmalu uspešno uresni-
čili,« je povedala področna vodja te 
zavarovalnice Jasna Olenšek. 

Predsednik uprave mag. Božo 
Emeršič je med drugim dejal: »Vsa-
ka nova poslovalnica pomeni bolj 
intenziven odnos in večjo skrb za 

stranke. Varnost in hitro ukrepanje 
v primeru škodnega dogodka osta-
ja bistvo poslovanja.« 

Svečani trak sta v Velenju prere-
zali mag. Helga Rudorfer, članica 

uprave, in Jasna Olenšek, področ-
na vodja za celjsko regijo, v Nizki 
pa Olenškova in prokuristka Simo-
na Ivanjko. 

Tekst in foto: Jože Miklavc
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NAGRAJENKA NA FEIEA GRAND PRIX 2015

Vesna Petkovšek prejela priznanje za dosežke v 
razvoju stroke internega komuniciranja v Sloveniji

Vesna Petkovšek, vodja internega komuniciranja 
v Skupini Gorenje, ob prejemu priznanja. 
(Fotodokumentacija PV)

Sredi novembra se je v Rimu odvila podelitev 
evropskih nagrad FEIEA grand prix 2015, evrop-
skega tekmovanja internih komunikacij. Iz 14 
držav je prispela 101 prijava, med njimi sedem 
slovenskih. Prijavitelji so se potegovali za mesta 
med najboljšimi evropskimi praksami v 14 ka-
tegorijah - od tiskanih in elektronskih medijev, 
do interno komunikacijskih strategij in dogod-
kov. Med najboljšimi izbranimi so bile tudi slo-
venske prakse, častno priznanje združenja FEI-
EA za dosežke v razvoju stroke internega komu-
niciranja v Sloveniji je prejela Mozirjanka Vesna 
Petkovšek, vodja internega komuniciranja v Sku-
pini Gorenje.

Kot navajajo v Slovenskem društvu za odno-
se z javnostmi, se je Vesna Petkovšek v prete-
klih osmih letih dela »izkazala za odlično in pri-
zadevno vodjo internega komuniciranja v eni 

od najbolj uglednih, mednarodnih, multikultur-
nih, globalno prisotnih korporacij – Skupini Go-
renje, kjer je od leta 2007 dalje odgovorna za ko-
munikacijo z več kot 10.000 zaposlenimi v 90-
ih državah sveta.« Od tega leta dalje je tudi aktiv-
na v vlogi podpredsednice združenja FEIEA. Pet-
kovškova je prejemnica številnih nacionalnih in 
mednarodnih komunikacijskih nagrad: papirus, 
prizma, InCo in FEIEA.

Med dobitniki letošnjih FEIEA grand prix na-
grad sta bila med slovenskimi prijavitelji poleg 
Gorenja še Luka Koper in komunikacijsko pod-
jetje Pristop.

TG

10 LET VOKALNE SKUPINE LASTOVKE V VELENJU

Spektakel medgeneracijskega sodelovanja

Ob zaključku so zapeli in zaigrali vsi skupaj s profesorico Tadejo Cigale (tretja z desne). 
(Foto: Slavica Tesovnik)

V dvorani Glasbene šole Velenje je 19. no-
vembra zazvenelo petje vokalne skupine Lastov-
ke. Skupina deluje že deset let. Sprva so ženske 
začele prepevati pod vodstvom Katje Gruber, kaj 
kmalu je kot pevovodja začela z njimi delati Ta-
deja Cigale iz Nazarij. V sklopu Univerze za tretje 
življenjsko obdobje Velenje so v povezavi z dru-
gimi ljubitelji glasbe, plesalci in mladimi glas-
beniki pripravili pester program in navdušenja 
med številnim občinstvom ni mogoče zaobiti. 
S priljudnim repertoarjem že rahlo ponarodelih, 

vedno zelenih popevk in narodnozabavnih pe-
smi so nastopajoči z voditeljico večera Ireno Za-
lar želi aplavz za aplavzom.

Priredbe ljudem bolj ali malo manj poznanih 
slovenskih pesmi so ob raznih spremljavah in-
strumentov, vključno s petjem »a kapela«, priso-
tne navduševale. Sprva je skupina pela sama, 
kasneje je taktirko nad dogajanjem prevzela Ta-
deja Cigale in tudi stopala v vrste pevcev. 

Na oder so prišle citrarke Marjanke in zazvene-
le so Tri planike, Šumijo gozdovi domači in še ka-
tera. Jože Jakopec je sprva spremljal petje s har-
moniko, ob koncu pa zaplesal s Cigaletovo. Kaj 
kmalu so petje skladb poleg instrumentalistov 
pospremili plesalci Alojza Fideja. 

Sončnice, štiri mlada dekleta iz Nazarij, sprva 
so delovale pod vodstvom Katje Gruber, sedaj po-
jejo samostojno, so najprej nastopile same, kas-

neje pa z Lastovkami. Ne čakaj na maj, Mandoli-
na, Dan ljubezni in druge v sodelovanju s štirimi 
kitarami, mlado solopevko Evo Vodovnčnik, ple-
salci in instrumentalisti, so zvenele praznično, saj 
je bil ta nastop sad dolgoletnega druženja.

V zaključevanju dogodka je spregovorila 
predsednica Univerze za tretje življenjsko ob-
dobje Marija Vrtačnik. Najzaslužnejšim je po-
delila priznanja za delo in med drugim poudari-
la, da je bilo medgeneracijsko sodelovanje rde-
ča nit večera. Z Godbo veteranov Uni 3 je v veli-
kem zboru nastopajočih zazvenela Kam le čas 
beži. Rok Prušnik na basu in z vokalom, Franjo 
Jurovič na kitari in Luka Venek na bobnih so bili 
spremljevalna skupina in glasbena podlaga pet-
ju. Za dobro poslušanje je nikomur na očeh pos-
krbel zvokovni mojster Boštjan Cigale.

Slavica Tesovnik
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GLASBENA ŠOLA NAZARJE

S skupnimi močni do nove velike koncertne 
harfe

Na Glasbeni šoli Nazarje harfo poučujejo peto leto, mlade harfistke so v 
tem času na tekmovanjih dosegle številne odmevne rezultate. 

(Foto: Barbara Rozoničnik)

V dvorani Glasbene šole Nazar-
je so učenke z mentorico Katjo Skri-
nar pripravile koncert ob predstavi-
tvi nove velike koncertne harfe, saj 
je s pomočjo občin Zgornje Savinj-
ske doline šoli uspel nakup pot-
rebnega inštrumenta za nadaljnji 
obstoj oddelka. 

Ravnatelj šole Jernej Marinšek 
si je ob nastopu svojega prvega 
mandata pred petimi leti kljub ne-
katerim dvomom zadal vzpostavi-
tev oddelka za harfo. K sodelova-
nju je povabil priznano harfistko, 
profesorico Katjo Skrinar. Za zače-
tek sta glede na znanje in starost 
učenk povsem zadostovali mala 
keltska in mala pedalna harfa. 

Danes se šola lahko pohvali s 
petimi leti zelo uspešnega delo-
vanja oddelka, saj so učenke Tina 
Jernejc, Aja Urlep, Ajda Nina Vivod 
in Zoja Li Založnik v tem času nani-
zale vrsto uspehov na različnih tek-
movanjih doma in v tujini. Dekleta 
so učenke 4. in 5. razreda glasbe-
ne šole, kar pomeni, da so obsto-

ječa inštrumenta prerasle in nakup 
velike koncertne harfe je postal nuj-
nost. Z novo pridobitvijo bodo ime-
le mlade glasbenice, ki kažejo ve-
lik potencial, več možnosti za svo-
je glasbeno izražanje, priprave na 
nastope pa bodo bolj sproščene. 

Koncert ob predstavitvi novega 
inštrumenta je ravnatelj Marinšek 

poimenoval mnogo več kot druže-
nje na petkovem glasbenem ve-
čeru: »Za našo glasbeno šolo je 
to veliki dan, saj smo izjemno ve-
seli, da smo dočakali uresničitev 
zastavljenega cilja! Vsega tega ne 
bi bilo, če nam ne bi prisluhnili tis-
ti posamezniki, ki jim pravimo ljud-
je dobre volje. Zato še enkrat hva-

la vsem županom in svetnikom, ki 
so nakup koncertne harfe sofinan-
cirali in nam tako pomagali, da se 
danes lahko vsi skupaj veselimo in 
si lahko postavimo visoke cilje tudi 
za v prihodnje.« 

Učenke in njihova profesorica 
so na koncertu najprej nastopi-
le posamično, nato še v duetih. V 
ozadju je bila na ogled projekcija 
fotografij s tekmovanj in nastopov, 
ki so se jih udeležile v preteklih le-
tih. Za donacijo so se zahvalile tu-
di učenke same in obljubile, da bo 
zanje še slišati. 

Koncerta so se udeležili neka-
teri svetniki zgornjesavinjskih ob-
čin, župan občine Ljubno Franjo 
Naraločnik in župan občine Na-
zarje Matej Pečovnik. Slednji je 
povedal, da je ponosen na Glas-
beno šolo Nazarje v celoti, obči-
ne pa so kljub finančno slabšim 
časom in morebitnim nasprotnim 
mnenjem strnile vrste ter priskoči-
le na pomoč.

Barbara Rozoničnik

BOČNA PLEŠE 3

Spleti ljudskih plesov 

Voditelja Polona Rihter in Miran Žerovnik sta na plakatih videla, da se v 
Bočni pleše, in sta si rekla: »Hajd, pa greva plesat še midva …« 

(Foto: ŠMS)

Člani folklorne skupine Oštarija na domačem odru radi nastopajo. 
(Foto: ŠMS)

V soboto, 21. novembra, so čla-
ni folklorne sekcije Kulturnega 
društva Bočna organizirali tret-
ji popoldan folklore in ljudske pe-
smi. Plesalci, ki plešejo in se druži-
jo že dobra tri leta, so v goste pova-
bili tri folklorne skupine, kvartet Šti-
glic in ansambel Mika Nas, z zado-
voljstvom pa so sami otvorili pra-
znik ljudskih plesov v Bočni. Nasto-

pajočim sta se pridružila »naključ-
na« voditelja Polona Rihter in Miran 
Žerovnik, ki sta na plakatih videla, 
da se v Bočni pleše, in sta si rekla: 
»Hajd, pa greva plesat še midva …«

Na odru so se zavrteli člani do-
mače folklorne skupine, folklorne 
skupine Oštarija Društva upokojen-
cev Bočna, Veliki facki z gornjegraj-
ske šole in folklorna skupina Luko-

vica. Predstavili so se vsak s svo-
jim spletom plesov. Dogajanje so 
popestrile članice kvarteta Štiglic, 
ki so odpele nekaj ljudskih pesmi. 
Mladi in nadobudni člani ansam-
bla Mika Nas iz Nove Štifte pa so 
ogreli dlani obiskovalcev, 

Domači folklorni plesalci so 
razkrili tudi pomembno novico, nji-
hova umetniška vodja je postala 

Simona Drolc, ki vodi tudi folkloris-
te iz Lukovice. Skupna vodja obeh 
folklornih skupin je bila tudi raz-
log in priložnost, da so plesalci na 
odru skupaj odplesali ples. Za dob-
ro voljo sta izdatno poskrbela Rih-
terjeva in Žerovnik, tako z zgodbi-
cami iz njunega življenja kot šalji-
vimi dodatki.

ŠMS
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Obrtništvo v Zgornji Savinjski dolini (1)

Ob 15-letnici Obrtnega združe-
nja Mozirje sem leta 1990 (letos 
torej obrtniška organizacija bele-
ži 40 let delovanja) napisal knjigo 
Obrtništvo v Zgornji Savinjski doli-
ni, v kateri je uvodne misli napisal 
tedanji predsednik obrtnega zdru-
ženja Herman Remic. Iz njegove-
ga zapisa bomo povzeli bistveno 
vsebino.

»Želim pričeti tam, kjer se je kon-
čalo leto 1989, ki je v mar-
sičem prelomno in obeta-
joče za razvoj obrti, drob-
nega gospodarstva in pri-
vatnega podjetništva. V 
tem času je ta naš dolgo-
letni boj za obstoj te, še ka-
ko pomembne gospodar-
ske panoge – obrti – dobil 
svoj smisel in potrditev, da 
smo bili ves čas s svojimi 
prizadevanji na pravi poti. 
Prevladalo je spoznanje, 
da je obrt za naše težko 
gospodarsko stanje lahko 
ena od rešilnih bilk v nas-
lednjih letih. 

Želimo se vključiti v pre-
novo slovenske družbe, za-
to smo pripravljeni sode-
lovati z vsemi naprednimi 
strankami in ustanovami, 
katerih cilj je popolna de-
mokracija družbe, čisti in 
pošteni računi ter boj pro-
ti nastajanju novih politič-
nih monopolov. Naše delo 
smo in bomo tudi v bodo-
če posvečali razvoju obrti 
in podjetništva ter odpira-
nju možnosti za nova, kva-
litetnejša mesta v obrti. Prizadeva-
ti si moramo, da bomo čim prej do-
bili nov davčni sistem, ki bo zmanj-
šal apetite države ter omogočil so-
dobnejši razvoj ter nova vlaganja 
v gospodarstvu, preprečevali sivo 
ekonomijo v raznih oblikah oseb-
nega dela, skratka, ki bo omogo-
čil družbo bogatih in ne revnih ljudi.

Nemudoma moramo poseči v 

množice predpisov, ki ovirajo ra-
zvoj, poseči v upravno režijo, ki se 
še vedno skriva v gospodarstvu, 
družbenih dejavnostih in v upravi. 
Šolam moramo vrniti strokovnost 
in sposobnost za poklicno izobra-
ževanje.

V svojem imenu in v imenu ož-
jih sodelavcev, ki smo 15 let krma-
rili naš splav obrti, želim, da bi se 
vsem našim obrtnikom in bodo-
čim podjetnikom, ki so vznikli iz teh 
vrst, uresničile vse njihove dolgole-
tne želje po svobodnem in ustvar-
jalnem delu!«

KOMENTAR K UVODNIKU 
HERMANA REMICA

Dejansko je bila naša družba po 
drugi svetovni vojni nenaklonjena 
zasebnemu gospodarstvu. Iz uvo-

dnika je moč razbrati težave, s ka-
terimi so se tedaj srečevali obrtni-
ki in zasebni podjetniki. V glavnem 
je šlo za stališča tedanjih političnih 
funkcionarjev, ki so za vsako ceno 
podpirali družbena podjetja in obr-
tno dejavnost znotraj tega. Razum-
ljivo je, da je Remic previdno napi-
sal resnico, saj bi sicer lahko doži-
vel kakšne neprijetnosti, ki so tak-

rat prežale kar pogosto na mne-
nja, ki niso bila v skladu s politič-
nimi pogledi tistega časa in vodil-
nih predstavnikov socializma ozi-
roma oblasti.

MOJA UVODNA BESEDA
Ob letošnjem jubileju Obrtne-

ga združenja Mozirje so skleni-
li v vodstvu združenja izdati knji-
go o obrtništvu in preteklosti roko-
delskega delovanja v naši dolini. 
Pobuda je hvalevredna, saj je že 
veliko virov izgubljenih, pričevanja 
starejših ljudi pa tudi ne morejo bi-
ti temelj zahtevnega raziskovanja.

Arhivi nekdanjih trgov Mozirje, 
Rečica, Gornji Grad in Ljubno so iz-
gubljeni, le malo listin hrani Zgodo-
vinski arhiv v Celju in Arhiv Sloveni-
je v Ljubljani. Več je tega v arhivu 

dežele Štajerske v Gradcu.
Med domačimi viri so dragoceni 

podatki, ki jih je zapisal zgodovinar 
Janko Orožen. Tudi pisanje Frana 
Baša je pomembno. Za mozirsko 
okolje je največ zapisal Fran Hri-
bernik, za širše območje pa Fran 
Kocbek. Najstarejše podatke naj-
demo v delih Ignaca Orožna.

Razvoj obrtništva v Zgornji Sa-

vinjski dolini je zelo zanimiv, saj se 
je tu močno prepletala domača in 
meščanska obrt. Območje samo 
je, gledano zemljepisno, nekakšen 
žep, ker so običajne povezave med 
kraji nekako omejile Kamniško-Sa-
vinjske Alpe. Prav zato so se neka-
tere smeri razvoja pojavljale v dru-
gačnih okoliščinah in seveda z dru-
gačnimi posledicami. Prav ta dru-
gačnost je mikavna.

Razumljivo je, da zanima seda-
nje rodove tisto, o čemer le malo 
vedo, zato je del pričujočega za-
pisa namenjen cehovskemu živ-
ljenju in vključevanju obrtnikov v te 
stanovske organizacije.

Obdobje po drugi svetovni vojni 
ni dovolj osvetljeno, ker zaradi po-
gostih sprememb v javni upravi in 
organiziranosti obrtnikov manjka-

jo zanesljivi viri. Dejstvo 
je, da ta čas obrtništvu ni-
kakor ni bil naklonjen; tu-
di o tem je treba sprego-
voriti, da bi zanamci ra-
zumeli okoliščine in dolo-
čene pojave, v katerih se 
je razvijalo oziroma se ni 
moglo razviti v sodobno 
obrtništvo. V času, ko je 
nastajal ta zapis, so sicer 
zagotovljene razne razvoj-
ne možnosti, če pa bodo 
utemeljene, bo pokazala 
prihodnost.

Že od nekdaj so ljudje 
vedeli, da ostaja za potom-
ce le tisto, kar je zapisano. 
Zato je vodstvu Obrtnega 
združenja v Mozirju treba 
izreči priznanje k odloči-
tvi za pripravo tega zapi-
sa, ki naj bo le pobuda za 
temeljitejše raziskovanje 
razvoja, vloge in pomena 
obrtništva v Zgornji Savinj-
ski dolini.

NAZAJ V PRETEKLOST 
Pretežni del sedanjega 

občinskega območja je 
nekoč spadal pod gornjegrajsko 
zemljiško gosposko, Mozirje z oko-
lico pa pod žovneško gosposko. 
Zgodovina gornjegrajske gospo-
ske je temeljito raziskana, zato ni 
odveč, če sežemo z našim prika-
zovanjem obrtništva v naši dolini 
v čas benediktinskega samostana 
in njegovega gospodarjenja.

Nadaljevanje prihodnjič.

Pečatnik celjskega ceha zidarjev, tesarjev in kamnosekov iz leta 1632. Preslikava Viktor Berk, 
hrani Pokrajinski muzej v Celju (inv. št. KZ/1571).
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DRŽAVNO SREČANJE PEVCEV LJUDSKIH PESMI IN GODCEV LJUDSKIH VIŽ 

Robnikovi sestri odlično zastopali našo dolino

Robnikovi sestri Jožica Pustoslemšek (levo) in Marija 
Kramer sta se na nastopu predstavili s pesmima O 
ja, o ja, ti si dekle moja in Moj fantič je v Črni doma. 
(Fotodokumentacija JSKD OI Mozirje)

V soboto, 21. novembra, je v Zrečah poteka-
lo državno srečanje pevcev ljudskih pesmi in 
godcev ljudskih viž z naslovom Pevci nam po-
jejo, godci pa godejo. Našo dolino sta odlično 
zastopali Robnikovi sestri iz Konjskega vrha nad 
Lučami.

Območna in regijska srečanja ter na kon-
cu državno srečanje z izborom najboljših so 
pregleden prerez skupin in posameznikov, ki po-
ustvarjajo ljudsko izročilo. Letošnja državna pri-
reditev je potekala pod okriljem Javnega sklada 
RS za kulturne dejavnosti, gostiteljstvo je prev-
zela območna izpostava iz Slovenskih Konjic. Iz-
bor skupin in posameznikov je na podlagi poslu-
šanja zvočnih posnetkov vseh, ki so dosegli dr-
žavno raven, opravil Klemen Dovč, letošnji dr-
žavni strokovni spremljevalec.

Za državno srečanje je bilo izbranih enajst 
skupin, med njimi že omenjeni Robnikovi sestri, 
ki sta se na nastopu predstavili s pesmima O ja, 
o ja, ti si dekle moja ter Moj fantič je v Črni doma. 
Naša dolina je bogata z ljudskimi pevci, a zara-
di omejitve števila skupin, ki se lahko predstavi-
jo na državnih srečanjih, ni mogoče zagotoviti 
udeležbe vsem, ki bi si to zaslužili. Iz naše doli-
ne dosegajo državno raven tudi pevke in pevci 
društva upokojencev iz Luč, ki se na srečanju ni-
so mogli predstaviti, so pa prejeli priznanje.

TG

ODPRTJE LIKOVNE RAZSTAVE 21. SLIKARSKI ŠTUDIJSKI DNEVI 

Projekt Ex tempore Mozirski gaj stopil v tretje 
desetletje

Dr. Damir Globočnik je izpostavil velik pomen mozirskega ex tempora, ki se uspešno odvija že 21 let. 
(Foto: Tatiana Golob)

Galerija Mozirje gosti umetniška dela, nastala 
na letošnjih slikarskih študijskih dnevih Ex tem-
pore Mozirski gaj 2015. Že 21 let se pod orga-
nizacijo Kulturnega društva Jurij Mozirje družijo 
umetniki iz Slovenije in tujine, ki v septembrskih 
dneh likovno ustvarjajo v Mozirju in okolici. Nas-
tala dela najprej razstavijo na delovni razstavi v 
Slomškovi dvorani in nato konec novembra še v 
Galeriji Mozirje za širšo javnost.

Razstavo v galeriji v sodelovanju s KD Ju-
rij in organizatorjem slikarskih študijskih dni, 
predsednikom društva Juretom Repenškom, 
organizira Osrednja knjižnica Mozirje. Na 
njej se z likovnimi deli predstavijo sodelujoči 
ustvarjalci. Letos je bilo teh devet in kot je na 
otvoritvi razstave povedal Repenšek, so vsi uži-
vali tako v ustvarjanju kot druženju z domači-
ni in spoznavanju lepih zgornjesavinjskih kotič- 

kov. »Glede na to, da je likovne umetnosti v na-
ših šolah vedno manj, se izraža potreba, da se 
v tej smeri izobražujemo odrasli, da organizi-
ramo takšna srečanja in ljudi nagovarjamo tu-
di likovno.« Za organizacijo razstave se je Re-
penšek zahvalil knjižnici, Vladki Planovšek, ki 
je razstavo postavila, in Občini Mozirje za fi-
nančno podporo.

Umetnostni zgodovinar dr. Damir Globočnik 
je nanizal nekaj najpomembnejših podatkov iz 
zgodovine in nastajanja likovnih kolonij ter sre-
čanj. Izpostavil je pomembnost tega, da mo-
zirski slikarski dnevi uspešno potekajo že 21 let, 
kar je velik dosežek. Preštevilni podobni dogodki 
se namreč ne uspejo obdržati dlje kot nekaj let.

V nadaljevanju je predstavil razstavljena 
dela in njihove ustvarjalce ter izpostavil pri-
čujočo razstavo kot »mozaik umetniških del, 
ki nam predstavljajo tako mikavnost narav-
nega okolja kot umetnikovo domišljijo, kate-
ra nas spodbuja k razmišljanju o sedanjem 
času in morda tudi o razmišljanju o likovni 
umetnosti.« 

Razstavo je odprl župan občine Mozirje Ivan 
Suhoveršnik, ki je zagotovil, da bo občina še 
naprej po svojih močeh podpirala tako uspešne 
projekte, namenjene izobraževanju ljudi in pro-
mociji kraja. Spremljajoči glasbeni program so 
izvedli Mozirski koledniki.

Tatiana Golob
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OSREDNJA KNJIŽNICA MOZIRJE 

Z decembrom odprta tudi ob sobotah
Svet informacij je vse bolj digitaliziran, a knji-

ga ostaja, z njo pa tudi knjižnice. Vendar njihov 
obstoj ni samoumeven. Kot vse ustanove, tudi 
knjižnice za delovanje knjižnične javne službe, 
ki se mora enakomerno razvijati in nuditi upo-
rabnikom enake ali zelo primerljive storitve po 
vsej državi, potrebuje finančno podporo svojih 
financerjev. Za knjižnice so to predvsem občine, 
manjši del za nakup knjižničnega gradiva in in-
formacijsko-komunikacijske opreme sofinanci-
ra tudi država. 

Tega se dobro zavedajo tudi v Osrednji knji-
žnici Mozirje, zato se skozi vse leto trudijo svojim 
uporabnikom ponujati pestro izbiro dogodkov in 
storitev ter s tem upravičiti finančna sredstva, 
ki jih prejmejo za izvajanje knjižnične dejavno-

sti za potrebe vseh sedmih občin Zgornje Savinj-
ske doline.

Standardi za splošne knjižnice in Uredba o 
osnovnih storitvah knjižnic predpisujejo, da mo-
ra biti osrednja knjižnica odprta šest dni v ted-
nu, 45 ur tedensko in od tega pet ur ob sobotah. 
December za uporabnike knjižnice prinaša po-
membno novost. V Knjižnici Mozirje podaljšuje-
jo delovni čas z odprtjem ob sobotah in za eno 
uro ob ponedeljkih ter sredah, knjižnica v Nazar-
jah bo po novem odprta tudi ob sredah. 

Zaradi prenizkega števila zaposlenih strokov-
nih delavcev, ki ga v Osrednji knjižnici Mozirje 
dosegajo le 65-odstotno, s težavo zadostujejo 
predpisom. Z reorganizacijo dela v knjižnici so s 
podaljšanim delovnim časom v Mozirju te mini-

malne norme zagotovljene. Knjižnica Mozirje je 
od decembra dalje ob ponedeljkih in sredah po-
daljšala delovni čas za eno uro, in sicer do 15. 
ure, svoja vrata uporabnikom po novem odpira 
tudi ob sobotah med 8. in 13. uro. S tem se je do-
datno približala odprtosti v času, ki ustreza naj-
večjemu številu njenih potencialnih porabnikov.

Delovni čas se bo povečal tudi v nazarski knji-
žnici, ki se je v septembru preselila na novo lo-
kacijo v prostore gradu Vrbovec. Po novem po-
leg ponedeljka in četrtka svoja vrata odpira še 
ob sredah od 12. do 15. ure. V osrednji knjižnici 
načrtujejo v prihodnje ob izboljšani zaposlitveni 
strukturi podaljšanje delovnega časa še v neka-
terih drugih krajevnih knjižnicah.

TG

TRADICIONALNI SLOVENSKI ZAJTRK

Tretji novembrski petek je 
namenjen slovenski hrani

Tradicionalni slovenski zajtrk je šel v slast tudi najmlajšim v mozirskem vrtcu. (Foto: Marija Lebar)

Akcija medeni zajtrk, ki jo je pred leti začela 
Čebelarska zveza Slovenije, je sčasoma preras-
la v Tradicionalni slovenski zajtrk in v dan slo-
venske hrane. Že prvo leto so se pobudi pridruži-
le čebelarske družine in društva v Zgornji Savinj-
ski dolini. Tudi letos je dogodek potekal v vseh 
zgornjesavinjskih vrtcih in osnovnih šolah, otro-
ke so pri tem obiskali tako čebelarji kot župani 
ali predstavniki občin. 

Otroci ob tem spoznavajo velik pomen do-
mače, lokalno pridelane hrane in prehranske 
samooskrbe. Veliko se naučijo o življenju če-
bel in njihovem pomenu pri opraševanju kultur-
nih rastlin. Ravnateljica Osnovne šole Blaža Ar-
niča iz Luč je ob tem povedala: »Ob tej priložnos-
ti so učenci v jedilnici pripravili razstavo, učite-
lji pa smo spregovorili o pomenu lokalno pride-
lane hrane ter o zdravih prehranjevalnih nava-
dah. Otroci se zajtrka radi udeležujejo in pozitiv-
no sprejemajo tovrstne aktivnosti.« V Lučah tudi 

sicer učencem ponujajo prehrano, ki jo dobav-
ljajo lokalni ponudniki, zlasti mleko.

Člani mozirske ČD Janeza Goličnika so v druž-
bi direktorja občinske uprave Mozirje mag. Iva 
Glušiča obiskali najprej vrtec. Malčki so si z vese-
ljem postregli z medom, maslom, mlekom in ja-
bolki, kar vse je bilo pridelano v najbližjem okolju. 

Šolsko ministrstvo je za projekt v letu 2014 
namenilo nekaj več kot 111 tisoč evrov. Ministr-
stva delno pokrijejo tudi stroške nabavljene hra-
ne, mnogi čebelarji svoj med še vedno radi po-
darijo. Čebelarska zveza Slovenije je stopila še 
korak dlje in že pred časom podala pobudo za 
medeni zajtrk v državah Evropske unije. Predse-
dnik ČZS Boštjan Noč je ob tem povedal: »Po-
nosni smo lahko, da letos številne države po 
Evropi že uresničujejo našo pobudo.« 

Fotogalerijo si lahko ogledate na www.sa-
vinjske.com (geslo: slozaj).

Marija Lebar

SLOVENSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI 
MOZIRJE

Tomo 
Podstenšek: 

Tihožitje z 
mrtvo babico

Peti roman mladega družbenokritičnega pi-
satelja opisuje tipično situacijo slovenske druži-
ne, prepire glede dediščine. Glavni akter roma-
na Tone se spopada z nasprotjem podeželja in 
zapuščine njegovih prednikov ter mesta, kjer ži-
vi s svojo družino. Zanimiva mešanica karakter-
jev, opisana s pravo mero črnega humorja, bral-
ca popelje v zgodbo, v kateri Tone podeduje sta-
ro, razpadajoče posestvo svojih staršev na vasi. 
Medtem ko on nostalgično preureja staro hišo v 
vikend in se poskuša vključiti v vaško življenje, 
njegova žena noče niti slišati za domačijo, zato 
mu svetuje prodajo. Tu sta še sin in hči, ki v de-
diščini vidita le denar. 

Nasprotu-
joči si intere-
si ter posledič-
ni prepiri hitro 
skrhajo družin-
ske odnose in 
Toneta prisilijo 
k razmišljanju, 
kdo so v resni-
ci naši najbližji, 
kdo smo mi sa-
mi, kje se zares 
konča pretek-
lost in kje zač-
ne prihodnost?
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VEČER SLOVENSKE BESEDE NA REČICI OB SAVINJI

Andrej E. Skubic delil svoja razmišljanja in pogled 
na odnose v družbi

V pogovoru z Ano Lamut se je Andrej E. Skubic razgovoril o delih, za katera 
je dobil kar tri Delove nagrade kresnik. (Foto: Marija Šukalo) 

Kulturno-umetniško društvo 
Utrip z Rečice ob Savinji je v Med-
gen borzi pripravilo Večer sloven-
ske besede. V goste so povabili 
prevajalca in pisatelja Andreja E. 
Skubica, ki je z našo dolino tes-
no povezan. Njegova žena je na-
mreč doma z Ljubnega ob Savi-
nji. Pogovor z gostom je vodila 
Ana Lamut.

V pogovoru z moderatorko sta 
se dotaknila njegovih del, za kate-
re je dobil Delove nagrade kresnik. 
Skubic je namreč edini avtor, ki si 
je omenjeno nagrado prislužil kar 
trikrat, in sicer leta 2000 za prve-
nec Grenki med, leta 2012 za ro-
man Koliko si moja?, letos pa za 
roman Samo pridi domov, v kate-
rem literarno osvetljuje pojav ko-

manov in zbirko kratkih zgodb.
V zanimivem pogovoru na Reči-

ci ob Savinji so lahko obiskovalci 
prisluhnili, s kakšnimi problemi se 
je srečeval glavni junak dela Gren-
ki med, kako so živele osebe v ro-
manu Koliko si moja? in kako se 
razplete zgodba v romanu Samo 
pridi domov, kjer bralci spoznava-
jo tudi boj z moralo in vestjo ter bit-
ko za obstanek. Poleg tega je pisa-
telj delil druga svoja razmišljanja in 
pogled na svet ter odnose v druž-
bi. Skubic kot pisatelj velja za tan-
kočutnega in kritičnega opazoval-
ca družbenega življenja v Slove-
niji, kot takšen se je predstavil tu-
di na Večeru slovenske besede na 
Rečici. 

Marija Šukalo

rupcije v Sloveniji. Andrej E. Sku-
bic, ki je na ljubljanski Filozofski 
fakulteti študiral slovenistiko in 
anglistiko, je na tej fakulteti pred 

nekaj več kot desetletjem doktori-
ral na temo sociolektov v jezikov-
ni stvarnosti in literaturi. Poleg pre-
vajalskega dela je napisal šest ro-

»MLADI VETER« NA EKSKURZIJI PO GORENJSKI

Ogled povezanosti in sodelovanja na podeželju

Za konec je sledilo razkritje ponovnega zagona sirarne Bohinj, kjer spet 
zorijo siri. (Foto: Slavica Tesovnik)

Primeri dobrih praks so spodbu-
da za mlade še iščoče ljudi, ki želi-
jo delati in uspeti v času, ko je vsa-
ko delovno mesto dragoceno. Ne-
kaj nadobudnih mladih in malo 
manj mladih je v okviru projekta 
Mladi veter odšlo na Gorenjsko. V 
celodnevnem potepanju od Brnika 
do Bohinja so videli veliko obetav-
nega, uveljavljenega poslovanja in 
delovanja, kar nenazadnje priča, 
da se marsikaj lahko spremeni tu-
di pri nas. 

Na vseh krajih ogleda je bilo 
opaziti pridnost, predanost in dob-
ro zavedanje lokalne pripadnosti in 
povezanosti. Prisotni na ogledu so 
lahko dobili nekaj novih zamisli in 
zaupanja v razvoj lastne ideje, ki 
ob pravem izboru dejavnosti lahko 
postane uspešna tudi v Zgornji Sa-
vinjski dolini.

Najprej so se ustavili na Brniku. 
Trgovina z lokalnimi izdelki in pri-
delki, katere lastnik je izdelovalec 
lesenih hiš Damahaus prestige, je 
postregla s sveže iztisnjenim po-
marančnim sokom in zanimivim 
izborom ponudbe. Tako kot trgo-
vina ponuja marsikaj doma pride-
lanega in izdelanega, tako tudi že 
mnogo starejša dejavnost izdela-

ve lesenih hiš visokega cenovne-
ga razreda zaposluje in vključuje v 
izvedbo dela domačine. Kljub kon-
kurenci poslujejo odlično, dela ne 
manjka, dolžnikov nimajo.

Naslednja postaja je bila pred 
Zbirnim centrom Zarica v Kranju. 

Zaradi obdelave odvrženih pred-
metov, ki bi sicer končali kot od-
padki, pride do tega, da predme-
ti na novo zaživijo. Ljudje za njih 
odslužene stvari prinesejo v zbir-
ni center, kjer jih skupina težje za-
posljivih očisti ali obnovi, da zasi-
jejo v novi luči in se ponovno znaj-
dejo na prodajni polici po ustrezno 
nizki ceni.

V Rokodelskem centru Škofja 
Loka so svoje delo predstavili štir-
je aktivni mojstri rokodelci. Mojstri-
ca rezbarka Petra Plestenjak Pod-
logar rezbari modele za loški mali 
kruhek, modele za medeno pecivo 
in še marsikaj. Anja Musek je moj-

strica polstenja in se je predstavi-
la skozi besedo, filmček in pravkar 
prisotno razstavo v prostoru. Janez 
Krišelj, mojster pletar, vodi delavni-
co in prenaša svoje znanje vsem, 
ki se hočejo učiti. Njegove košare 
in drugi izdelki tako ostajajo del de-
diščine za današnjo rabo. Nazad-
nje se je predstavila še ustvarjalka 
steklenih izdelkov.

Pot se je nadaljevala proti Rado-
vljici v Lectarski muzej, kjer izdelujejo 
srca prav tako, kot so to počeli pred 
več sto leti. Tradicija izdelave lecto-
vega srca je preživela do danes, ima 
svojo identiteto pri nas in drugod po 
svetu. Kosilo v njihovi gostilni Lectar 
v Radovljici je po odlični kulinariki 
izzvenelo ob igranju na orglice lastni-
ka in natakarja v eni osebi.

Bohinj je bil zadnja destinacija 
ogleda. Blagovna znamka »Bohinj-
sko« ima za sabo veliko delovanja 
in prizadevanja tamkaj živečih lju-
di. Turistično povezovanje v okolišu 
Julijcev je bilo predstavljeno v no-
vem centru Triglavskega narodne-
ga parka »Bohinjka«, ki si zasluži 
pozornost domačih in tujih gostov.

Nazadnje so jim razkrili zgodbo 
Bohinjske sirarne. Dobra tri leta si-
ra in drugih izdelkov ni bilo več nik-
jer, a vztrajnost in zavedanje druži-
ne sedanjega lastnika, je pripeljalo 
v oživitev te nenadomestljive mleč-
ne izdelke. S pokušino in nakupi se 
je ekskurzija zvečer zaključila. Pot 
domov je spremljalo razmišljanje 
in pogovori, ki snujejo nove začet-
ke ter nadaljevanja dela Mladega 
vetra in posameznikov v povezavi.

Slavica Tesovnik
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Krško-poljska pasma prašičkov in topinambur

Mala Maša že krmi krško-
poljske prašičke z laško repo – 

topinamburjem. 
(Foto: Slavica Tesovnik)

Avtohtona slovenska pasma prašičev je ponovno začela osvajati prostor 
naših rejcev. (Foto: Slavica Tesovnik)

Neobičajna, čeprav avtohtona 
slovenska pasma prašičev je po-
novno začela osvajati prostor na-
ših rejcev. Tako so letos spomladi 
kupili nosilko sedanjega zaroda pri 
Remšaku na Ljubnem ob Savinji. 
Minka in Miloš Atelšek s pomočjo 
vnučke Maše vzrejata deset malih 
prašičkov in med drugim jedo tudi 
divji krompir topinambur, ki je kot 
divja poljščina na kmetiji že 65 let.

Skromni prašički koruze ne bodo 
jedli, že sedaj pri treh tednih pa po-
jedo krompirček topinambur, ki ga 
jim da mala Maša. Krmilna pšenič-
na moka, ječmen in veliko trave bo 
po dojenju njihova hrana. Prav kma-
lu bodo šli v ogrado na prosto. Zu-
naj lahko živijo tudi pozimi in seve-
da bodo jedli divji krompir, ki uspeva 
na robu njive. Prašiči ga imajo radi 

LOKE PRI MOZIRJU

Repa velikanka  

Stanko Orozel z gigantsko repo (Foto: Alenka Lever)

Družina Orosel je letos pridelala 
repo velikanko. Kot dokazuje »ura-
dna« tehtnica na kmečki tržnici v 
Nazarjah, je tehtala kar 3,555 ki-
lograma. Velikanke ni več pri življe-
nju, saj so jo njeni pridelovalci nari-
bali za kisanje. Tako bo na koncu 
služila tistemu, zaradi česar je bila 
posejana.

Oroselovi živijo malo pred gozdno 
šolo v Lokah pri Mozirju. Ogromna re-
pa ni bila deležna nikakršne poseb-
ne obravnave. Zrasla je na domači 
njivi potem, ko so od tam pobrali fi-
žol. Njene ostale sorodnice so bile 
povsem običajne teže in velikosti, je 
povedal Stanko Orosel. 

Marija Lebar

iz Amerike, temu našemu starosel-
skemu pa so včasih rekli laška re-
pa. Njegov oboževalec je med dru-
gimi voluhar, zato ga ponekod sadi-
jo v vrtove, da podzemni jedec pusti 
ostale pridelke pri miru.

Slavica Tesovnik

kar surovega. Užiten je tudi za ljudi 
in v zasipnici ima možnost daljšega 
shranjevanja. Delo, kot je okopava-
nje, odpade. Naribanega v solati je 
že postregla gospodinja Minka, ven-
dar je neobičajen zaradi sladkega 
okusa. Sedanji krompir smo dobili 
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Kapela in lipa – naša slovenska veduta

Ko bo lipa spomladi ozelenela, bo resnično okras 
kapele. (Foto: Frančiška Štiglic)

Kapelo ob radmirskem mostu, ki ji kraja-
ni pravijo križ, je septembra 1993 že predsta-
vil kronist naše doline Aleksander Videčnik. Po 
dobrih 20 letih takratne temeljite obnove je ka-
pela še vedno dobro vzdrževana, za kar imajo 
zasluge nekateri krajani, ki kljub pomanjkanju 
časa za prostovoljno delo poskrbijo za kapelo 
in njeno okolico.

Za obnovo kapele ima poleg župnika msgr. 
Jožeta Vratanarja, ki je krajane sredi 80-tih let 
preteklega stoletja prvi opozoril na potrebno 
prenovo strehe, za kompleksno prenovo največ-
je zasluge dr. Vito Hazler, izredni profesor etno-
logije in umetnostne zgodovine na Filozofski fa-
kulteti v Ljubljani. V navedenem času je službo-
val kot kustos na takratnem Zavodu za spome-
niško varstvo v Celju. Hazler je prvi začel sondi-
rati fresko in ugotovil večslojnost. Po poplavi leta 
1990, ko ni bila več vprašljiva statika kapele, je 
uspel pridobiti državni denar in preko Restavra-
torskega centra v Ljubljani izpeljati resnično ce-
lovito, strokovno dovršeno prenovo. 

Gornja freska, na kateri je bil upodobljen sv. 
Janez Nepomuk, zaščitnik mostov, je bila us-
pešno odstranjena in po restavratorskem delu 
vrnjena v Radmirje, kjer krasi podružniško cer-
kev sv. Mihaela. 

Odstranitev srednje freske ni uspela, spodnja, 

najlepša freska »Križanje«, ki naj bi bila po oceni 
stroke dobro ohranjen primerek domačega sli-
karstva iz 18. st., pa še vedno krasi kapelo. 

Ker je kapela popolnoma odprta in iz-
postavljena vremenskim neprilikam, je občas-
no treba opraviti manjša popravila na prednjem 
in spodnjem delu zidu. Ta opravila opravlja zi-

darska družina Toneta Kakra. Kaker starejši je 
volontersko opravil celotno obnovo spodnjega 
zidu že v času celovite obnove. Hvalevredno de-
janje. Ko so krajani prenavljali streho kapele, so 
očistili in odstranili tudi grmovje v okolici. Bud-
no oko pokojnega Stanka Irnarja je v grmovju tik 
ob robu prepadne stene struge Savinje opazilo 
malo lipo.

To drevesce so očuvali in naj bi služilo za ok-
ras pri križu, kar je tudi značilnost slovenske 
pokrajine. Mala lipa je v 25 letih zrasla v viso-
ko, vitko drevo, katerega vrh je klonil pod težo 
žleda v preteklem letu. Podoba polomljene li-
pe je nudila zelo žalostno sliko in zastirala pog-
led na kapelo. Delno je za odstranitev polomlje-
nih vej spomladi letos poskrbela Občina Ljub-
no, a podoba ni bila nič manj klavrna. Končno 
sta se 31. oktobra letos našla dva srčna in po-
gumna krajana in opravila nevarno, strokovno 
obdelavo lipe.

Obrezovanje je vodil in sponzoriral Edi Jurje-
vec, delo pa v nevarnih okoliščinah opravil teh-
nično primerno opremljen Klemen Podkrižnik. 
Ko bo lipa spomladi ozelenela, bo tako pravi ok-
ras kapele. Morda se bo kdo ob križu tudi ustavil, 
občudoval fresko in ugotovil, da krajani spoštlji-
vo skrbijo za ohranjanje kulturne dediščine.

Frančiška Štiglic
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POPRAVEK INFORMACIJE
V koledarju prireditev Občine Mozirje za 

mesec december, ki je izšel ta teden, je priš-
lo do napake pri uri začetka koncerta Meša-
nega pevskega zbora Društva upokojencev 
Mozirje in Okteta devet, ki bo 13. decembra 
v dvorani Kulturnega doma Mozirje. Koncert 
bo ob 17. uri, ne ob 19., kot je tam zapisano.

Benjamin Kanjir

MLADINSKO DRUŠTVO NAZARJE

Tečaj uporabe 
mobilnih aparatov
V soboto, 21. oktobra, so v Mladinskem dru-

štvu Nazarje pripravili tečaj uporabe mobilnih 
aparatov. Udeleženci so se spoznali z osnova-
mi: operacijskimi sistemi, razlago ikon v telefo-
nih, osnovami klicanja in pisanja SMS-ov. Pre-
davanje sta vodili Mirjam Pikl in Karmen Zag-
radišnik. 

MP

GASILSKA ZVEZA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE (GZ ZSD)

Gasilke obiskale Obalo in Kras

Zgornjesavinjske gasilke na obisku pri Gasilski brigadi Koper (Fotodokumentacija: GZ ZSD)

Komisija za članice pri zgornjesavinjski ga-
silski zvezi je v sodelovanju s članicami iz PGD 
Luče tudi letos pripravila strokovno ekskurzijo 
za gasilke. Na izlet, ki se ga je udeležilo 23 ga-
silk, so se odpeljale v soboto, 7. novembra. Obi-
skale so Gasilsko brigado Koper in se seznani-
le z njihovim delovanjem. Pot jih je vodila tudi na 
Lokev na pokušino kraških dobrot.

Po programu, ki sta ga sestavili predsednici 
komisije za članice pri zvezi in pri PGD Luče Bar-
bara Slatinšek in Špela Kumer, so bile že ob 9. 
uri napovedane pri gasilcih Gasilske brigade Ko-

per. Slatinškova je povedala: »Sprejel nas je vod-
ja izmene Boštjan Majcen, nam razložil potek 
njihovega dela, predstavil območje, ki ga pokri-
vajo, razkazal vozila in njihovo opremo ter stav-
bo, v kateri delujejo. Seznanile smo se z veliko 
različne opreme, namenjene posredovanju ob 
prometnih nesrečah, železniških nesrečah, po-
žarih, razlitjih nevarnih tekočin in z opremo, pot-
rebno za reševanje iz morja. Ogledale smo si tu-
di krajši film o njihovem 60-letnem delovanju. 
Vse je bilo za nas gasilke zelo zanimivo.«

Po krajšem postanku v središču Kopra so pot 

nadaljevale na Kras, kjer so si ogledale sušilnico 
pršuta v pršutarni Lokev ter preizkusile njihove 
izdelke. Sledil je ogled jame Vilenica. »Ta nas je 
očarala s svojimi podzemnimi lepotami in je po 
mnenju nekaterih članic še lepša od Postojnske 
jame. Po ogledu smo si v naravi in prelepem 
sončnem dnevu najprej malo odpočile, saj smo 
pri povratku iz jame morale premagati približno 
500 stopnic, nato pa se v eni od domačih go-
stiln še okrepčale z lokalno kulinariko. Naš dan 
je minil hitro, saj smo v prijetni družbi in z veliko 
smeha preživele prekrasen dan in se zadovoljne 
vrnile domov,« je še povedala Barbara Slatinšek.

Marija Lebar

MARTINOVANJE Z BOČKIMI PEVCI

Med stanovalce centra starejših ponesli slovensko 
pesem in dobro voljo

Bočki pevci so redni gostje centra starejših in poslušalce vedno navdušijo. (Foto: ŠMS)

Kratki in hladni dnevi so v center starejših v 
Gornjem Gradu prinesli nove goste in novo do-
gajanje. Stanovalcem so Martinov dan polepša-
li pevci moškega pevskega zbora iz Bočne, ki so 

njihovi redni gostje. Prvič so pri njih nastopili na 
otvoritvi, odslej jih obiskujejo vsako leto.

S slovensko pesmijo so dobro voljo ponesli 
med stanovalce in jih tudi pritegnili k petju. Med 

drugim so zapeli pesem, ki so jo bočki pevci in 
pevke prvič zapeli pred 110-timi leti, ko je takra-
tni učitelj Branko Zemljič ustanovil mešani pev-
ski zbor v kraju. V zboru prepeva 20 do 25 pev-
cev. Njihov pevovodja je Matjaž Železnik iz Ce-
lja. Zahvalne besede in skromno darilo predano 
s strani stanovalcev je bila gesta, s katero se v 
centru zahvalijo vsem nastopajočim. Veliko več 
je o lepo odpetih pesmih povedal aplavz zado-
voljnih stanovalcev, ki kar ni in ni potihnil.

ŠMS
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GORNJESAVINJSKI SMUČARSKI KLUB MOZIRJE

Sejemska ponudba pestra, prodaja uspešna

Tako prodajalcev kot kupcev na sejmu ni manjkalo. (Foto: ŠMS)

Zadnji vikend v novembru je tra-
dicionalno namenjen smučarske-
mu sejmu v Mozirju. Gornjesavinj-
ski smučarski klub (GSK) Mozir-
je je k sodelovanju povabil več po-
nudnikov športne opreme, ki so se 
z veseljem odzvali in prikazali svo-
jo ponudbo blaga in storitev. Sode-
lovanje klubov v regiji na področju 
organizacije takšnih dogodkov se 
tako iz skupnih organizacij tekem 
seli na ostala področja. Pri pripravi 
sejma sta pomagala dva kluba. Ta 
vikend smučarski sejem pripravlja-
jo v Velenju. 

Smučarska sezona na Golteh 
se je že pričela, zato so pogreša-
li predstavnike Zimsko letnega tu-
rističnega centra Golte, ki jih kljub 

la predsednica GSK Mozirje Mojca 
Križ. Kar nekaj je bilo tudi povpra-
ševanja po smučarskih deskah bo-
ardih, tekaških smučeh. Kupci so 
iskali še opremo za turno smuko 
in drsalke. 

Člani kluba in župnijskega ura-
da so bili zelo zadovoljni, saj se je 
v Karitasovem kotičku nabralo veli-
ko športne opreme in oblačil za po-
moči potrebne. Z njimi so razvese-
lili marsikaterega otroka, ki druga-
če ne bi mogel uživati v zimskih ra-
dostih.

Prihodnje leto bodo organizira-
li 2. Pomladni sejem športne opre-
me, ki bo 2. in 3. aprila v športni 
dvorani v Mozirju.

ŠMS

precejšnjemu povpraševanju obi-
skovalcev iz Savinjske doline, Ka-
mnika, Velenja, Celja in celo Nove-

ga mesta, na sejmu ni bilo. 
Tako prodajalcev kot kupcev na 

sejmu ni manjkalo, kot je poveda-

MLADINSKO DRUŠTVO NAZARJE

Iz odpadnih materialov izdelovali igrače 

Na delavnicah so obiskovalci spoznali, kako lahko iz različnih odpadnih 
materialov izdelajo igrače, ki pomagajo pri učenju otrok in skrbijo za 

njihovo samozavest ter neodvisnost. (Foto: Primož Vajdl)

V prostorih nazarskega mladin-
skega društva je 14. novembra po-
tekala predstavitev izdelave igrač 
za otroke. Obiskovalci so izvede-
li, kako lahko iz stvari, ki niso več 
uporabne, izdelajo zanimive igra-
če, s pomočjo katerih se otroci tu-
di veliko naučijo.

Obiskovalcem je bila predsta-
vljena t.i. Montessori metoda, ki jo 
je razvila italijanska zdravnica Ma-
rija Montessori. Pri njej gre za uni-
katen pristop k učenju in poučeva-
nju. Za to metodo je značilna svo-
boda, kjer se otrok skozi igro sam 

uči, saj naj bi se otroci najbolje 
učili, če poslušajo samega sebe. 
Glavna značilnost te metode je, da 
se igrače delajo iz različnih odpa-
dnih materialov, kot so karton ozi-
roma kartonske škatle, les, ščipal-
ke za obešanje perila in podobnih 
stvari. V Nazarjah so iz kartona iz-
rezovali kroge, katere dele so raz-
lično pobarvali in z istimi barvami 
pobarvali še lesene ščipalke. Nalo-
ga otroka je, da pobarvano ščipal-
ko postavi na del kroga, ki je ena-
ke barve. 

Primož Vajdl

POLICIST V REČIŠKEM VRTCU

»Dvignjena roka za varnost otroka …«

Policist Andrej Šumah je otrokom 
pokazal, kako si nataknejo odsevni 
trak, da so bolj vidni na cesti. 

... so na vprašanje policista An-
dreja Šumaha, zakaj morajo otroci 
dvigniti roko, če želijo prečkati cesto, 
v en glas odgovorili varovanci rečiš-
kega vrtca. Da bi spregovoril o pa-
steh in varnosti v prometu, jih je ta 
obiskal v ponedeljek, 23. novembra. 

Predstavil jim je, kako mora-
jo ravnati, ko so kot posamezniki 
pešci udeleženi v prometu ali ko se 
podajajo na pot v skupinah. Pove-
dal jim je, kakšna oblačila morajo 
nositi, ko so na cesti. Otroci so pos-
tavljali vprašanja in bili navdušeni 

ob predstavitvi uniforme in policij-
skih pripomočkov.

Po besedah predstavnice vrtca 
Irene Škulj je namen obiska, da otro-
ci spoznajo, kakšne nevarnosti pre-
žijo na njih, ko so udeleženi v pro-
metu. Otroci so izdelali makete avto-
mobilčkov, risali promet in na spre-
hodih spoznavali prometne znake. 

Marija Šukalo

(Foto: Marija Šukalo)
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POKAL SLOVENIJE V NAMIZNEM TENISU

Namiznoteniškemu klubu Savinja Luče uspel 
veliki met

Tekmovalna ekipa NTK Savinja (od leve): Patrik Rosc, Jure Slatinšek in 
Janez Tomše (Fotodokumentacija kluba)

Igralci namiznoteniškega kluba 
(NTK) Savinja iz Luč so se uvrsti-
li na zaključni turnir najboljših šti-
rih namiznoteniških ekip v pokalu 
Slovenije. V četrtfinalu so namreč 
suvereno opravili s tekmovalci iz 
Metlike.

Po tem, ko so bili v osmini fina-
la uspešnejši od ekipe nekoč izje-
mno močnega NTK Tempo iz Vele-
nja, je »Savinjčanom« žreb v četrt-
finalu pokala Slovenije za nasprot-
nike namenil ekipo NTK Metlika. V 
namiznoteniškem klubu iz Luč so 
se zavedali odlične priložnosti za 
izjemno uvrstitev na zaključni tur-
nir četverice, in to že po dobrem le-
tu od ustanovitve kluba. Na sami 
tekmi domači igralci niso podleg-
li pritisku, prikazali so izjemno igro 
in goste iz Bele Krajine premagali 
s kar 5:0. Po dve zmagi sta prispe-
vala Patrik Rosc in Janez Tomše, 

eno je dodal Jure Slatinšek.
Zaključni turnir najboljših šti-

rih ekip v pokalnem tekmovanju 
bo potekal 19. decembra na Muti. 
Tudi za tekmovanje na Koroškem 
igralci NTK Savinje obljubljajo bor-

bo do zadnje žogice in se nadeja-
jo kakšnega pozitivnega presene-
čenja. 

Članska ekipa NTK Savinja je 
zelo uspešna tudi v 3. slovenski li-
gi, kjer še vedno ne pozna poraza 

in je na dobri poti k osvojitvi naslo-
va jesenskih prvakov. Odločilna bo 
zadnja tekma jesenskega dela, ko 
se bodo igralci NTK Savinja 5. de-
cembra v gosteh pomerili s prav 
tako še neporaženo ekipo NTK Pre-
bold. Obe savinjski ekipi dokazuje-
ta, da se je v zadnjih letih namiz-
ni tenis začel razvijati v pravo smer 
tudi v tem delu Slovenije.

Z odličnimi rezultati članske eki-
pe se že v tem delu sezone ka-
že, da so odgovorni v klubu v po-
letnem prestopnem roku opravi-
li odlično nalogo, ko so v klub us-
peli pripeljati tri nekdanje reprezen-
tante Slovenije. Ti so z uvrstitvijo na 
zaključni turnir pokala Slovenije nji-
hovo zaupanje več kot opravičili in 
že v svoji prvi sezoni postavili ime 
kluba na slovenski namiznoteniški 
zemljevid.

Marija Lebar

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO

Dve zmagi za priključek vodilni ekipi
Odbojkarice kluba KLS Ljubno 

so v zadnjih dveh krogih zabeleži-
le dve pomembni zmagi in s tem 
obdržale priključek z vodilno eki-
po prvenstvene lestvice 3. DOL za 
ženske – center. Naprej so v pe-
tem krogu na gostovanju v Ljublja-
ni brez večjih težav premagale eki-
po Volleyball Ljubljana, ki ni nudi-
la večjega odpora, kar je razvidno 
tudi iz rezultata 0:3 (12:25; 22:25, 
14:25). Veliko bolj izenačena in po-
membna je bila tekma na doma-
čem igrišču z ekipo Kostak Elmont 
iz Brestanice, saj sta se pomerili 
tretja in četrtouvrščena ekipa. 

Da bo ekipa iz Brestanice ne-
ugoden nasprotnik, se je vedelo 
že iz preteklih tekem, saj je gostu-
joča ekipa znana po zelo dobri igri 
v polju, kar se je pokazalo tudi na 
Ljubnem. V prvem nizu si nobena 
od ekip ni priigrala večje prednos-
ti, gostujoče igralke so držale ko-
rak po zaslugi domače ekipe, ki je 
naredila veliko napak pri začetnih 
udarcih. V končnici niza sta ime-
li obe ekipi možnost za zaključek, 
bolj zbrane so bile gostujoče igral-

ke, tako je prvi niz pripadel njim. 
V drugem so zelo dobro začele 

domače igralke in do prvega od-
mora povedle z 8:3. Tudi v nada-
ljevanju do 16. točke je bilo vse v 
znamenju igralk KLS-a, nato so na-
redile nekaj napak v napadu in pri 
servisu ter dovolile da so gostujo-
če odbojkarice rezultat znižale, kaj 
več pa jim ni uspelo. 

Tretji niz je bil zelo podoben dru-
gemu, domače igralke so zopet v 
končnici popustile, vendar kljub te-
mu rešile rezultat v svojo korist. 

Četrti niz so ponovno bolje za-
čele gostiteljice in povedle z 11:5, 
vendar so gostujoče igralke rezul-
tat izenačile pri dvanajsti točki. Po 
polminutnem odmoru so Ljubenke 
zaigrale zelo dobro in si priigrale vi-
soko vodstvo, ki ga niso izpustile iz 
rok do konca tekme. 

Za zmago ima zasluge celotna 
ekipa, k njej sta z dobro igro v na-
padu veliko prispevali Darja Brglez 
in Pika Povh. Končni rezultat je bil 
torej 3:1 (25:27; 25:21; 25:21; 
25:18) za ekipo KLS Ljubno, ki je 
s petimi zmagami in enim pora-

zom trenutno na drugem mestu 
prvenstvene lestvice. 

Ekipa kadetinj je nastopila na 
turnirju na Prevaljah in zabeležila 
eno zmago in en poraz. Najprej je 
v zelo dobri tekmi z ekipo Prevalj 
izgubila z rezultatom 2:0 (25:16; 
25:20). V drugi tekmi pa brez več-
jih težav premagala ekipo Celja 
prav tako z 2:0 (25:14; 25:8). Tre-
nutno je ekipa kadetinj s tremi zma-
gami in enim porazom na drugem 
mestu. 

S tekmovanjem so nadaljevale 
tudi igralke za malo odbojko. Tur-
nir je potekal v Zrečah, kjer so Lju-
benke zabeležile dva poraza. V prvi 
tekmi so izgubile z ekipo Šempetra 
z rezultatom 2:0 (25:6; 25:5), v 
drugi pa z ekipo Braslovč II z 2:1 
(18:25; 25:16; 27:25). Mlada eki-
pa KLS Ljubno je s petimi zmaga-
mi in tremi porazi osvojila drugo 
mesto in se uvrstila v nadaljnje tek-
movanje. 

Franjo Atelšek
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POLICIJA SVETUJE

Bodi zvezda – ne meči petard!
Policisti se vsako leto znova srečujemo s 

kršitvami na področju uporabe pirotehnič-
nih izdelkov. Med najbolj moteče dejavni-
ke uvrščamo uporabo pirotehničnih izdel-
kov, katerih glavni učinek je pok (petarde). 
Nepremišljena, neprevidna in objestna upo-
raba pirotehničnih izdelkov pogosto povzro-
či telesne poškodbe (opekline, raztrganine 
rok, poškodbe oči itd.), moti živali ter one-
snažuje okolje.

V Zakonu o eksplozivih in pirotehničnih izdel-
kih je določeno, da pirotehničnih izdelkov kate-
gorije 1 ni dovoljeno prodajati fizičnim osebam, 
mlajšim od 14 let, izdelkov kategorije 2 ni dovo-
ljeno prodajati fizičnim osebam, mlajšim od 16 
let, izdelkov kategorije P 1, T 1, baterij ter kombi-
nacij kategorije 3 do 1.000 g neto mase eksplo-
zivnih snovi in fontan kategorije 3 do 750 g ne-
to mase eksplozivnih snovi pa ne fizičnim ose-
bam, mlajšim od 18 let.

Prodaja pirotehničnih izdelkov kategorije 1, 
katerih glavni učinek je pok, je dovoljena le v ča-
su od 19. do 31. decembra. Mladoletnikom do 
14. oziroma 16. leta starosti je dovoljeno upo-
rabljati pirotehnične izdelke kategorij 1 in 2 le 
pod nadzorstvom staršev ali skrbnikov.

Uporaba pirotehničnih izdelkov kategorije 1, 
katerih glavni učinek je pok, je dovoljena le v 
času od 26. decembra do 2. januarja. Pri tem 
je potrebno upoštevati, da teh izdelkov ni dovo-
ljeno uporabljati v strnjenih stanovanjskih nase-
ljih, v zgradbah in vseh zaprtih prostorih, v bli-
žini bolnišnic, v prevoznih sredstvih za potniški 
promet in na površinah, na katerih potekajo jav-
ni shodi in javne prireditve.

Prepovedana je tudi predelava pirotehnič-
nih izdelkov zaradi povečanja učinka, uporaba 
v drugih predmetih, lastna izdelava pirotehnič-
nih izdelkov ter preprodaja.

Prodaja, posest in uporaba ognjemetnih iz-
delkov kategorije 2 in 3, katerih glavni učinek 
je pok, je od leta 2008 prepovedana.

Policisti bodo dosledno ukrepali proti vsem, 
ki bodo kršili določbe o uporabi pirotehničnih 
izdelkov. Za navedene kršitve posameznika je 
predvidena globa od 400 do 1.200 evrov.

Kljub vsem prizadevanjem policije se mora-
mo zavedati, da je neprimerna uporaba piro-
tehničnih izdelkov skupni problem, zato prosi-
mo vse, predvsem pa starše, skrbnike, učitelje 
in vzgojitelje, da z opozarjanjem na nevarnosti 
in možne posledice takega početja ter s svojim 
lastnim zgledom pripomorejo k preprečevanju 
in zmanjševanju posledic.

S SKUPNIMI PRIZADEVANJI SE JE MOGOČE 
IZOGNITI MARSIKATERI NEVARNOSTI IN 

USODNI POSLEDICI
Zakon o eksplozivih in pirotehničnih izdelkih 

razvršča pirotehnične izdelke v:
1. Ognjemetne izdelke, to je pirotehnične iz-

delke za zabavo, v naslednje kategorije:
- kategorija 1 - ognjemetni izdelki, ki predsta-

vljajo zelo majhno nevarnost, povzročajo zane-
marljivo raven hrupa in so namenjeni uporabi v 
strnjenih naseljih, vključno z ognjemetnimi iz-
delki, ki so namenjeni uporabi v stanovanjskih 
zgradbah in drugih zaprtih prostorih. Tipični iz-
delki so bengalske vžigalice, pokajoči vložki za 
cigarete, pasje bombice, vžigalice s pokom itd.;

- kategorija 2 - ognjemetni izdelki, ki predsta-
vljajo majhno nevarnost in povzročajo nizko ra-
ven hrupa in so namenjeni uporabi na omejenih 

območjih na prostem. Tipični izdelki so rimske 
svečke, majhna ognjemetna kolesa, bengalične 
bakle, baterije in kombinacije, rakete itd.;

- kategorija 3 - ognjemetni izdelki, ki predsta-
vljajo srednje veliko nevarnost in so namenjeni 
uporabi na prostem, na velikih odprtih območjih 
in katerih raven hrupa ni škodljiva za zdravje lju-
di. Tipični izdelki so rimske svečke, ognjemetna 
kolesa, bengalične bakle, baterije in kombinaci-
je itd.;

- kategorija 4 - ognjemetni izdelki, ki predsta-
vljajo veliko nevarnost in so namenjeni za upo-
rabo le strokovno usposobljenim osebam (za 
poklicno uporabo) in katerih raven hrupa ni ško-
dljiva za zdravje ljudi.

2. Pirotehnične izdelke za odrska prizorišča, 
ki so razvrščeni v dve kategoriji:

- kategorija T 1 - pirotehnični izdelki za upora-
bo na odru, ki predstavljajo majhno nevarnost;

- kategorija T 1 - pirotehnični izdelki za upora-
bo na odru, ki so namenjeni za uporabo samo 
osebam s strokovnim znanjem.

3. Drugi pirotehnični izdelki so razvrščeni v 
naslednji kategoriji:

- kategorija P 1 - pirotehnični izdelki, ki pred-
stavljajo majhno nevarnost;

- kategorija P 1 - pirotehnični izdelki, s kateri-
mi lahko ravnajo ali jih uporabljajo samo osebe 
s strokovnim znanjem.

PREVIDNO PRI NAKUPU IN UPORABI! 
Kupci in uporabniki pirotehničnih izdelkov naj 

jih, če se jim nikakor ne morejo odreči, kupujejo 
le v trgovinah, ki imajo za prodajo teh izdelkov 

dovoljenje ministrstva za notranje zadeve.
Ob nakupu preverite:
- če so na izdelku navodila za uporabo, ki mo-

rajo biti napisana v slovenskem jeziku in obve-
zno priložena vsem pirotehničnim izdelkom.

- Pred uporabo izdelkov preberite navodila in 
jih tudi upoštevajte.

- Lahko se zgodi, da se pirotehnični izdelek ne 
»obnaša« tako, kot zagotavljajo navodila.

Posebej opozarjamo na ugotovitve doma in 
iz tujine, da se na črnem trgu prodajajo piroteh-
nični izdelki, ki niso kakovostno preverjeni in so 
ob uporabi zelo nevarni!

SAMO POD NADZOROM!
Pirotehnične izdelke, ki jih mladoletniki lahko 

uporabljajo, naj uporabljajo le pod nadzorom 
staršev ali skrbnikov. Z nepravilno uporabo pi-
rotehničnih izdelkov se lahko hudo telesno po-
škodujemo in tudi zanetimo požar. Ali je zado-
voljstvo pri uporabi pirotehničnih izdelkov vred-
no teh posledic?

UŽITEK NE ODTEHTA POSLEDIC
Otroci in mladoletniki radi eksperimentirajo, 

preizkušajo svoje sposobnosti in pogum. S spre-
minjanjem pirotehničnega izdelka in nepazljivo 
uporabo se bistveno poveča možnost poškodb. 
Z lastno »iznajdljivostjo« lahko dosežejo, da ne-
dolžen izdelek postane nevaren. Ne dovolite jim 
takšne »inovativnosti«, saj so posledice lahko 
usodne! Ali so oslepitve, opečeni prsti, prestra-
šeni sosedi in materialna škoda vredni poka pe-
tarde? Starši, bodite pozorni! 

Matjaž Sem, 
pomočnik komandirja 

Policijske postaje Mozirje



Savinjske novice št. 49, 4. december 2015 23

Zahvale, Kronika, Oglasi

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.

Minilo je že leto dni,
odkar žena, draga mama 
Te več med nami ni.
Nič več se Tvoj glas ne sliši,                        
prazno je doma v naši hiši!
Spomin najlepši 
Nate bo ostal.
                                     Vsi Tvoji

V SPOMIN

Jožefa-Pepca MIKLAVC
16.12.1927 – 1.12.2014

Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu in prinašate cvetje, 
lučke v spomin.  

Avguštinovi

• VLOMILEC V ŽUPNIŠČU
Šmartno ob Dreti: 23. novembra so bili policisti PP Mozirje ob-

veščeni, da je bilo v Šmartnem ob Dreti vlomljeno v župnišče. Ne-
znani storilec je v času zadnjih treh dni na vzvod vlomil v župnišče, 
od koder je odnesel denar. 

• VLOM V RIBIŠKI DOM
Mozirje: V noči na 27. november je neznani storilec na vzvod 

vlomil skozi lesena vrata ribiškega doma v Mozirju. Iz notranjosti 
je odnesel menjalni denar. Z naviranjem je poskusil vlomiti še v ko-
vinsko omaro, kar pa mu ni uspelo. 

• ZAGOREL POMIVALNI STROJ
Lepa Njiva: 27. novembra ob 13.35 uri je v stanovanjski hiši v 

Lepi Njivi zagorel pomivalni stroj. Gasilci PGD Mozirje in Nazarje 
so pogasili požar, prezračili in s termo kamero pregledali okolico 
požara, iznesli stroj in poškodovano električno orodje na prosto. 
Zaradi dima je bil v prostoru poškodovan oplesk.

Ko pojdem jaz počivat,
mi navček sladko poj,
po smrti srečno uživat,
mir večni in pokoj.
                   A.M. Slomšek

Vsak človek je zase svet,
čuden, svetel in lep
kot zvezda na nebu …
                           (T. Pavček)

ZAHVALA

ob izgubi očeta, brata, starega očeta in pradedka

Janeza POLIČNIKA – Ivana
12.2.1924 - 19.11.2015

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znan-
cem za izrečeno sožalje, darovane sveče, cvetje, svete maše.

Hvala osebju Deosa, bolnišnici Topolšica, Anubisu, pevcem, bogo-
služju, praporščakom, govorniku Zotlerju, Lojzki in Ivanu in vsem, 
ki ste ga tako množično pospremili na zadnji poti.

Vsi njegovi

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame 

Ivice KOZOVINC
upokojene učiteljice 

iz Šmartnega ob Dreti 81

se iskreno zahvaljujem vsem sorodnikom, prijateljem in znancem 
za izrečene sožalje, cvetja in sveče.

Hvala kolektivu OŠ Gornji Grad. Najlepša hvala ge. Vidi Cajner za iz-
rečene poslovilne besede ter Bojanu, Božu in Marku za pomoč pri pog-
rebnem obredu.

Posebna zahvala Meliti in Zdenki za vso pomoč mami v času nje-
ne bolezni.

Hčerka Vlasta z družino 
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Za razvedrilo

ZGOVORNA FOTOGRAFIJA FOTOGRAFA
Če velja izrek, da fotografija pove več kot 

tisoč besed, je na mestu vprašanje, kaj je ta-
ko prevzelo cenjenega »fotozapisovalca« mo-
zirske zgodovine Cirila M. Sema, da je za tre-
nutek zanemaril nastop glavnega občinske-
ga moža, župana Ivana Suhoveršnika in se 
posvetil nekomu ali nečemu drugemu … Ciril 
tega verjetno ne bo izdal, saj je jasno, da bolj 
ceni sliko kot besedo, župan pa bo verjetno 
ubral diplomatsko smer in prav tako modro 
molčal. Fotoreporterju se pač ne gre zamerit …

FOTOGRAFTARČAFOTOGRAFA PRESS

TADEJA GLAVNA POD ŽAROMETI
Ko so v Velenju poletele »Lastovke« v enajsto 

leto petja in nastopov, je imela svojih »pet mi-
nut« (beri dve uri) predvsem ženska glasbena 
zasedba. Še posebej se je pod žarometi sonči-
la sijajna glasbenica, umetniška vodja vokal-
ne skupine Lastovke Tadeja Cigale. V trenut-
kih aplavzov za izjemne glasbene nastope se 
je improvizirano posvetovala z uličnim glasbe-
nikom Franjem Jurovičem in že je bilo spet vse 
občinstvo v čudovitem glasbenem objemu. Za 
jubilej deset, petje za enajst!

DRAGI, ŠPORTAT BO TREBA!
Polona Rihter, amaterska igralka, voditeljica 

na prireditvi Bočna pleše: »Miran, dragi, kaj se-
daj tukaj sediš, ajde, greva plesat!«

Miran Žerovnik, amaterski igralec, sovoditelj: 
»Saj bi, pa nimam kondicije.«

Polona: »Ja, potem se boš moral začet' s 
športom ukvarjat.«

Miran: »Lahko bi igral šah. Ni naporen šport, 
pa še poškodba je možna le ena.« 

Polona: »Kakšna poškodba? Je nevarna?«
Miran: »Izpah čeljusti zaradi zehanja.«
Polona: »O, potem pa kar, bo vsaj mir in tišina 

pri hiši, če se poškoduješ.«
(Foto: JM)

(Foto: ŠMS)

(Foto: TG)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 50. številki SN

2015

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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Petek,
4. december

ob 18.00. Titov trg v Velenju
Prižiganje praznične razsvetljave s koncertom 
skupine Spev in gostom Robertom Goterjem
ob 19.00. CDM Rečica ob Savinji
Predavanje Kaj prinašajo davčne blagajne?

Sobota,
5. december

ob 10.00. CDM Rečica ob Savinji
Ustvarjajmo z Aljo
ob 10.30. Dom kulture Velenje
Lutkova predstava Romeo in Julija
ob 15.00 in 17.00. Kulturni dom Radmirje
Miklavževanje
ob 16.00. Cerkev v Lučah
Maša in prihod Miklavža
ob 17.00. Trg na Rečici ob Savinji
Miklavževanje
ob 17.00. Pred gradom Vrbovec v Nazarjah
Miklavževanje
ob 17.00. Kulturni dom Mozirje
Miklavževanje
ob 17.00. Katedrala v Gornjem Gradu
Maša in prihod Miklavža
ob 18.00. Zadružnik v Solčavi
Miklavževanje
ob 19.00. Solčava
Špicparkljevanje (predstavitev lesenih mask)
ob 19.00. Športna dvorana Mozirje
Odbojkarska tekma - OK Mozirje : Kostmann Slovenj 
Gradec
ob 19.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje : Dravograd Koroška

Nedelja,
6. december

ob 10.00. Cerkev Marije Zvezde v Novi Štifti
Ambroževa maša

Ponedeljek,
7. december

ob 19.00. CDM Rečica ob Savinji
Zvočna gong kopel

Torek,
8. december

ob 10.00. CDM Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka
ob 18.00. Galerija Mozirje
Predstavitev monografije Slovenske gore v objektivu 
letnih časov z gostjo Marjeto Keršič Svetel
ob 19.00. CDM Rečica ob Savinji
Župnikovi adventni večeri

Sreda,
9. december

ob 10.00. CDM Rečica ob Savinji
Tečaj za uporabo pametnih telefonov
ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji
Ura pravljic: Sneg
ob 18.00. Knjižnica Gornji Grad
Ura pravljic v ruščini s Katarino

Četrtek,
10. december

ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Zajčkov snežak
ob 18.00. Knjižnica Nazarje
Ura pravljic: Sneg
ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Lutkovna predstava Zlatolaska in trije medvedi
ob 19.00. CDM Rečica ob Savinji
Srečanje skupine za žalovanje

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa os-
tala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno 
in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila (me-
njava zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊	AVTOVLEKA	BIDER
Nudimo prevoze karamboliranih, pokvarjenih in izrabljenih vo-
zil, traktorjev in kmetijskih strojev ter gradbene mehanizacije; 
gsm 041/689-504.

Bider Matej s.p. Nizka 2, 3332 Rečica ob Savinji.

◊	HIDRAVLIČNE	GIBLJIVE	CEVI
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za uporabo 
v kmetijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila ... Gsm 
041/354-505.

SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6, 3332 Rečica ob Savinji.

◊	KOMBI	PREVOZI	–	TEVČ
Izleti, zaključki in KTMO; gsm 041/529-063; in 
◊	SKI	BOARD	SERVIS	
raztegovanje smučarskih in ostalih čevljev, menjava zaponk 
– klipsnov, posredništvo za Fischer in prodaja nove ter rablje-
ne smučarske opreme. Servis na Prihovi in v Mozirju. Gsm 
041/529-063.

Vinko Tevč s.p., Prihova 51, Nazarje.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam pse, veliki švicarski planšar, stare 3 
mesece, ugodno; gsm 041/965-906.
Prodam afriškega ovna, primeren za pleme, 
star 5 mesecev; gsm 031/774-520.
Prodam prašiče, 130-170 kg, možna dosta-
va; gsm 041/561-893.

vilka 41; gsm 041/339-031.
Prodam bukova drva, hlodovina; gsm 
041/365-010.
Prodam knjige različnih zvrsti po en evro; 
gsm 031/366-198.
Prodam molzni stroj alfa laval in deske za 
ostrešje 20 mm; gsm 041/216-648.
Prodam orehova jedrca, volno - prejo ter ple-
tene nogavice; gsm 041/276-351.
Nov dormeo, 180 x 190 cm, prodam za 150 
EUR; gsm 031/719-581. 

DRUGO – KUPIM
Kupim večje število smrek in jelk, primer-
nih za božično okraševanje; gsm 031/842-
209.
Špeh kupim; gsm 031/208-768.

VOZILA – KUPIM
Kupim traktor zetor, IMT, štore, univerzal ter 
ostale traktorje; gsm 030/419-790.

VOZILA – PRODAM
Nissan qashqai, dec. 2007, lepo ohranjen, 
prodam; gsm 041/675-730.

OSEBNI STIKI
Sam z otrokom, materjo sem ostal, punco 
zvesto bi rad spoznal; gsm 041/510-457.

NEPREMIČNINE
Manjše stanovanje v okolici Mozirja oddam, 
lasten vhod; gsm 051/788-049.
Stanovanje 63m2 prodamo, lokacija Mozirje, 
Praprotnikova; gsm 031/732-947.
V Zgornji Savinjski dolini kupim hi-
šo, vikend ali zazidljivo zemljišče; gsm 
041/620-451.

Prodamo prašiče, težke od 100 do 140 kg, 
ugodno; gsm 031/832-520.
Prodam teličko, staro en teden, pasme šaro-
le; gsm 041/324-438.
Prodam teličko simentalko, težko 130 kg; 
gsm 031/690-618. 
Prodam prašiča; gsm 051/815-426.

Prodam bikca čb, starega 7 dni; gsm 
031/805-832.
Prodam prašiča 200 kg, cena 1.90 EUR/kg; 
gsm 040/611-524.
Prodam bikca sivca, težkega 140 kg; gsm 
031/765-605.
Prodam prašiča za zakol, domača hrana, 
od 140 do 150 kg; gsm 041/793-552.
Prodam izločeni svinji, 250 in 300 kg, za za-
kol; gsm 031/542-798.
Prodam prašiče, 25 – 250, in starejše svinje, 
možna dostava; gsm 031/223-484.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopitanje in te-
ličke nad 100 kg, mesni tip; gsm 031/533-
745.
Kupim kravo simentalko, brejo drugič ali tret-
jič, pašno; gsm 041/616-463.

DRUGO – PRODAM
Meso telice, stara 2 leti, domača reja, in 
meso žrebička za koline prodam; gsm 
031/585-735.
Prodam bukova drva, hlodovina; gsm 
041/365-010.
Prodam jesenovo mesarsko klado, nova; 
gsm 031/800-852. 
Prodam suha, metrska, cepljena, brezo-
va drva. Možnost razreza in dostave; gsm 
041/513-270.
Prodam večjo količino novoletnih smrečic, 
različnih velikosti; gsm 031/221-912.
Prodam pancarje salomon evolution 4.0. 
Flex, številka 42, črni, cena 35 eur; gsm 
041/339-031.
Po zelo ugodni ceni prodam veliko ženskih 
zimskih oblačil številka 38/40 in obutve šte-
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Stvarnikova kašča
Pusto Polje, majhna strnjena 

vasica ob Dreti, ki ne šteje niti tri-
deset hišnih številk, se ponaša s 
kar tremi zapisi v državnem regi-
stru kulturne dediščine. To pome-
ni več kot desetino vseh domačij, 
s tem, da bi bila vnosa v seznam 
vredna kar celotna vas, ki je v veli-
ki meri ohranila svojo prvotno po-
dobo in se ni razlezla po okoliš-
kih rodovitnih poljih. Vas so ljudje 
postavili na vršaju Drete, da bi se 
z gradnjo na tem rahlo vzvišenem 
delu vsaj malo zavarovali pred 
njenimi poplavami, hkrati pa oh-
ranili neposeljena bogata polja v 
okolici, po katerih se je vas nekoč 
imenovala Zlato Polje. 

Eden od teh etnoloških spome-
nikov posvetne dediščine je Stvar-
nikova kašča iz prve četrtine 19. 
stoletja. Je značilna kašča tiste-
ga obdobja v tem prostoru. Sku-
paj s (prvotno) hišo, marofom, 
kozolcem, čebelnjakom in drugi-
mi objekti tvori notranje dvorišče 
trdne poljedelske kmetije. Klet je 

lo debele stene. Zgornji del kašče 
je lesen. Pod nosijo hrastovi trami, 
ostala lesovina je smrekovina. Ve-
zava je zelo raznolika, vogali so ve-
zani z umetelno izdelanimi lastovi-
čjimi repi, predelne stene povezuje-
jo z glavnimi enostavni lastovičji re-
pi, ponekod so spoji celo povsem 
enostavni. Obdaja ga gank, lesen 
pokrit hodnik, od koder je dostop 
na podstreho. Streha je dvokapna, 
pokrita je z vlaknasto cementnimi 
ploščami.

Z izjemo kleti, kjer hranijo do-
ber tolkec, in deloma sušenju ko-
ruze na ganku, kašča ne služi več 
svojemu namenu. Namenjena je 
odlaganju nepotrebnih predme-
tov ter sušenju perila. Poleg tega 
je potrebna temeljite obnove, ki jo 
čaka v bližnji prihodnosti. Les za to 
je že pripravljen. Pri obnovi načrtu-
jejo klet pozidati z oboki (velbi) in 
obnoviti gank na pročelju zgrad-
be, ki so ga nekoč po nepotrebnem 
odstranili.

Marijan Denša

zidana iz lokalnega kamenja, za-
radi visoke podtalnice je le del-
no vkopana v zemljo, je pa ze-
lo visoka, bolj, kot so po navadi 
kleti. Vseeno so vrata v dva loče-
na prostora tradicionalno nizka. 
Okrašena so enostavno, z vzor-
cem iz cepljenih deščic, ki so na 
osnovo pritrjene s številnimi drob-
nimi cveki. Deščice so izrazito žle-

bičaste, vendar jih niso razbraz-
dali vremenski dejavniki, kot sta 
sonce in dež, ampak ose, ki na-
birajo mehkejši spomladanski les 
za izdelavo satovja, pravi gospo-
dar Stanko Flere, ki se kot izkušen 
čebelar spozna tudi na druge žu-
želke. 

Tla so ilovnata in hladna, toplo-
tno izolacijo zagotavljajo tudi ze-

(Foto: Marijan Denša)



Kolikokrat ste že »poslikali« za-
nimiv in prijeten dogodek, digital-
nih fotografij pa nikoli več pogle-
dali? Fotografije v svoji fizični po-
javni obliki nikoli ne bodo in niti ne 
smejo izumreti. Človeški spomin je 
namreč dokaj temeljita stvar, ni pa 
trajna - zato moramo za trajne spo-
mine poskrbeti sami. 

Fotoknjiga je storitev, ki bi jo lahko opi-
sali kot nekakšno »vse-v-enem« rešitev za 
naše spomine, ujete z digitalnim fotoapa-
ratom. Govorimo o tematski knjigi, v kate-
ro so vkomponirane naše slike, besedilo, 
ozadja, najlepši del pa je to, da zadevo čis-
to sami oblikujemo kar preko spleta. 

KAKO DELUJE FOTOKNJIGA.NET? 
Omenjeno storitev ponuja za mno-

ge že znana spletna stran Fotoknjiga.
net. Sistem Fotoknjiga.net deluje to-
rej preko interneta, zato na domačem 
računalniku ni potrebna nikakršna na-
mestitev programske opreme. Storitev 
je brezplačna, uporabnik plača le stro-

Slika pove več
kot tisoč
besed

ške tiska fotoknjige, ko se zanjo odloči. 
Ustvarjanje fotoknjige preko sistema Fo-
toknjiga.net je enostavno, znanje, ki je 
potrebno za ustvarjanje, pa je mogoče 
osvojiti v zelo kratkem času. 

PREDNOSTI FOTOKNJIGE 
Trenutki, ki jih avtor ujame v objektiv, 

so neponovljivi. Lepo urejeni bodo v fo-
toknjigi shranjeni za vedno, vsak pa jih 
bo z veseljem pokazal prijateljem in so-
rodnikom - malce drugače kot klikanje 
po prenosniku, mar ne? 

Fotoknjiga v primerjavi s klasični-
mi fotoalbumi nudi veliko možnosti 
pri ustvarjanju. Kombinacij med ozad-
ji in postavitvami okvirčkov je ogromno, 
vedno pa lahko tudi sami prispevamo h 
končnemu videzu. 

KOMENTARJI FOTOGRAFIJ 
Kdor je že kdaj urejal običajen foto-

album, dobro pozna težave pri pisa-
nju podpisov pod fotografije. V nekate-
rih fotoalbumih to sploh ni mogoče, pri 
drugih pa je to opravilo zamudno - sploh 
pa zoprno, če nimamo lepe pisave. V fo-

to knjigi je to enostavno. Pod vsako fo-
tografijo lahko napišete kratek komen-
tar, ki ga lahko po mili volji spreminjate, 
dokler z njim niste zadovoljni. 

S FOTOKNJIGO PRIHRANITE ČAS 
Kot lastnik digitalnega fotoaparata 

imate gotovo veliko fotografij na raču-
nalniku, nikoli pa ne najdete časa, da bi 
naredili izbor in jih dali v izdelavo. S fo-
toknjigo prihranite čas. Ko oblikujete fo-
toknjigo, obenem že delate izbor foto-
grafij, ki jih ni treba pošiljati v izdelavo 
fotostudiu, in ko fotografije postavite v 
fotoknjigo, ste obenem že prihranili čas, 
ki bi ga sicer izgubili z vlaganjem izdela-
nih fotografij v fotoalbum. 

KOMU JE NAMENJENA FOTOKNJIGA? 
Fotoknjiga je namenjena vsem, ki ni-

majo posebnega oblikovalskega znanja, 
vseeno pa bi radi iz svojih fotografij na-
redili nekaj več. Če pa izdelanim predlo-
gam dodamo še svojo umetniško žilico, 
bo pa izdelek naravnost fantastičen.

Fotoknjigo ustvarjate na 
internetu, zato ni 

potrebna instalacija 
nobenega programa. 
Otročje lahko boste 
dosegli izredno lepe 
rezultate tudi brez 

oblikovalskega znanja.

Spomini nimajo cene.
Fotoknjiga je čudovito darilo.

Naročnik: Savinjske novice d.o.o. Nazarje, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje

www.fotoknjiga.net


